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OPENBARE ZITTING 

BUDGETBESPREKING 

REPLIEKEN OP DE TOESPRAKEN 

De heer gedeputeerde Vercamer 

Mijnheer de Voorzitter, Collega's uit de Deputatie en de Provincieraad, 
De kop is er af. De budgetdebatten zijn gestart. Gisteren waren er de tussenkomsten van de deputatie en 
de fractieleiders. Maar ik wil namens de deputatie traditiegetrouw toch een korte repliek geven op de 
toespraken van de fractieleiders. Ze verdienen trouwens een repliek. 

Ik wil de fractieleiders, zowel van oppositie als meerderheid, bedanken en feliciteren met hun toespraken. 
Ze hebben er andermaal hun werk van gemaakt. Ik weet dat het enige inspanningen vergt om te 
proberen op een paar bladzijden dat budget te doorgronden en daar ook wat commentaar bij te geven. 
Wij weten nu waar de zwaartepunten liggen vanuit de diverse fracties. 

Ik heb mijn repliek in drie puntjes uitgebouwd: 
1. algemeen; 
2. een aantal specifieke invalshoeken voor de diverse fractieleiders; 
3. vijf kernwoorden die aan bod gekomen zijn. 

De opmerkingen die gemaakt worden naar de beleidssectoren zelf, zullen mee opgenomen worden door 
de collega's gedeputeerden als de betreffende beleidsdomeinen aan bod komen. 

Fractieleider Veys heeft zijn tekst vermoedelijk heel snel moeten schrijven, want hij had het over het 
'gelach' en niet over het 'gelag'. Tenzij hij daar echt iets speciaal zou mee bedoelen, want men weet 
nooit. Maar ik vermoed dat men gewoon een dictafoonnota niet goed heeft uitgetikt. Ik ga daar straks een 
voorbeeld van mezelf over geven. 

Zijn kritiek over de besprekingen in de commissies versta ik niet goed. Alle documenten zijn verspreid. 
Iedereen kon ze tijdig en volledig lezen. Het is aan de raadsleden om verduidelijkingen te vragen, uitleg 
te vragen, commentaar te geven. Daartoe dienen de commissies. En meer nog, op de commissie van 
29 oktober heb ik een uitvoerige uitleg en commentaar gegeven rond de strategische planning. Daar is 
weinig commentaar op gekomen. 

Dat er 176 tussenkomsten zijn, is een goede zaak. Hoewel, er is ook een ander model van 
budgetbespreking denkbaar. We hebben het daar vroeger nog over gehad, Mijnheer de Voorzitter. 
Bijvoorbeeld waarbij elke gedeputeerde een korte toelichting geeft bij zijn of haar beleidsdomeinen en 
waarop een kort inhoudelijk debat volgt. 
In deze provincie heeft men voor een ander model gekozen. We leggen ons daarbij neer. Wij ondergaan 
dit niet zomaar. Wij doen ons best om ook op die manier serieus werk te leveren in deze provincieraad. 
Het doet ons evenwel als gedeputeerden plezier dat ook de meerderheid tussenkomt en actief het beleid, 
zoals door de deputatie uitgestippeld, ondersteunt. 

We hebben het vroeger al gezegd: het zal nooit goed zijn voor de fractie Vlaams Belang, althans niet 
voor hun fractieleider. 
Ofwel komt de meerderheid te weinig tussen ofwel te veel. De houding over de provincies bij het Vlaams 
Belang kennen we ondertussen. Ze zijn er voorstander van om een Belgisch centralisme - waar zovele 
generaties tegen gestreden hebben - te vervangen door een Vlaams centralisme. 

Vorig jaar ondernam men een poging om een wig te drijven tussen de gedeputeerden en de voorzitter 
van de deputatie. Ze vergisten zich toen. Vandaag vergissen ze zich andermaal. Er is in het kader van de 
VVP overleg over de provincies, hun toekomst en onze relatie met de gemeenten en Vlaanderen. Daar 
willen wij inderdaad met één stem spreken. 

Ik ga even in op een aantal specifieke invalshoeken aan de hand van de vijf toespraken. 
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Uit de speech van fractieleider Veys distilleer ik één specifieke vraag rond de bijdragevoet van 27% voor 
het Pensioenfonds. 
Ik heb reeds in mijn eigen toespraak aangegeven dat om aan de verplichtingen van CBFA te kunnen 
voldoen er een herstelplan, te spreiden over meerdere jaren, zal moeten worden opgesteld. De collega's, 
ook van de Vlaams Belang-fractie, die deel uitmaken van de raad van bestuur van het Pensioenfonds, 
weten heel goed waarover het gaat. De bijdragevoet zal nog moeten worden verhoogd. 
Bedoeling is om gelijke tred te houden met de bijdragevoet RSZPPO, nu reeds 29,5%, en uiteindelijk 
deze stijging te plafonneren op het moment dat een volledige financiering kan worden aangetoond, 
afhankelijk van rendementen en natuurlijk de evolutie van het aantal statutairen, zoals gisteren in het lang 
en het breed uiteengezet. 

Dan kom ik bij fractieleider Fiers van Groen!. 
De fractieleider heeft het over de 'bredere filosofie', maar hoe ik daar concreet beleid moet mee voeren 
op provinciaal vlak, daar weet ik echt geen raad mee. Maar dat ligt natuurlijk aan mij. Ik weet dat wel. Mijn 
beperkt verstand vat dat niet. 
Hij dankt de medewerkers voor de goede voorbereiding. Ook de andere fractieleiders doen dat en de 
deputatie doet dat ook. Ik vestig er wel uw aandacht op dat ook dat een wijze van beleid voeren is, met 
name ervoor zorgen dat onze medewerkers hun werk goed doen en ervoor zorgen dat de 
omstandigheden waarin ze dat moeten doen en de omkadering die ze daarvoor hebben voldoende goed 
is om dat werk goed te doen. 
Ook dat is beleid voeren. 

Over de groene economie hebben we het vorig jaar gehad. Hij had het toen ook over 'deficitspending'. 
Het was trouwens al de tweede keer. We hebben toen duidelijk gesteld dat het voor een provinciebestuur 
niet evident is, gelet op de wettelijke verplichting om een budget in evenwicht in te dienen, om aan zo een 
systeem ook maar te denken. 
Eigenlijk herhaalt collega Fiers wat reeds herhaald is! 

Hij heeft het ook over de achteruitgang van de bossen en over het uiterst beperkt budget voor Leefmilieu. 
Ik lees in dit budget dat er voor Leefmilieu en Natuureducatie sensu stricto, in de meest beperkte 
betekenis van het woord, 8 618 341 EUR uitgegeven wordt. Is dat weinig, is dat veel? Men kan daarover 
discussiëren. 
We zouden niets anders doen dan bossen verplaatsen en geen nieuwe bossen maken. 
Niets is minder waar. U weet dat we daar inspanningen voor doen, maar verhalen over de bossen 
moeten toch wat genuanceerder worden. 
Bij de inrichting Studie voor het Drongengoed Burkel lees ik in een document van de afdeling RWO-
Ruimtelijke Planning een ruimtebalans - maar men moet altijd goed opletten met wat er staat - waaruit 
blijkt dat er voor reservaat en natuur 1 124 hectaren bijkomen, er voor bos 457 hectaren afgaan, dat is 
juist, en er voor landbouw 640 hectaren afgaan. 
Wie levert er hier dan in? De groene sectoren of de gele sectoren landbouw? 
Ik weet dat in dit verhaal er netto 640 hectaren ontnomen wordt aan landbouw en dat men vanuit de 
groene hoek duidelijk gekozen heeft voor 457 hectaren minder bossen, maar om te zetten in natuurlijke 
vegetatie en in reservaat. 
Dat is een keuze die men vanuit de groene invalshoek gemaakt heeft. En men moet ons dan niet komen 
zeggen dat we 457 hectaren bossen zouden laten verdwijnen. 
Conclusie van dit voorbeeld is dat de groene sector er in de brede zin van het woord 667 hectaren netto 
bij krijgt en dat de boeren 640 hectaren verliezen. 

De opmerkingen over de zitpenningen en de Bourgondische uitstraling is geen zaak van de deputatie. 
We voelen ons niet aangesproken. Dat is een zaak van de raad zelf. Het Bureau, de voorzitter en al zijn 
medewerkers in het Bureau regelen de werkzaamheden. Dat is onze zaak niet. U zijt ook lid van het 
Bureau. Het is wettelijk zo voorzien, decretaal althans. En wat de Bourgondische uitstraling betreft: wie 
het budget goed leest, weet dat de post 'Vertoon' de laatste jaren niet is gestegen. Sommige collega's zijn 
daar zelfs niet gelukkig mee en hebben een tussenweg ontdekt. Sommigen hebben eigen kredietjes 
'Vertoon, Receptie en Ontvangsten' gemaakt. Maar dat is mijn zaak niet. Als het budgettaire plaatje klopt, 
klopt het voor mij. Ik ben mààr de gedeputeerde voor Financiën en u weet trouwens dat ik een zuinige 
man ben. Maar toch blijf ik van mening, ook als ik zuinig ben, dat gastvrijheid voelbaar mag zijn. 
En om collega Veys te troosten: mijn secretaresse had oorspronkelijk uitgetikt 'vloeibaar', maar ik heb de 
tekst nagelezen en het is 'voelbaar'. 
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Collega Fiers stelt een vraag naar de attributieverdeling tussen de gedeputeerden. 
Als deputatie is er nu juist wel bijzonder veel aandacht besteed bij het begin van deze legislatuur aan een 
coherente attributieverdeling. Maar ik denk dat collega Fiers het met mij eens zal zijn dat een coherent 
beleid niet stopt bij een beleidsdomein, maar dat er heel vaak raakvlakken zijn tussen de verschillende 
attributies. 
Wij willen werken vanuit een geïntegreerde visie. En dat wil juist zeggen dat men een probleem of een 
dossier vanuit diverse invalshoeken bekijkt. Ik geef als voorbeeld Toerisme. 
Toerisme is de bevoegdheid van collega Couckuyt, maar als het over agrarisch toerisme gaat, als 
onderdeel van een verbrede landbouw, kom ik ook aan bod. De collega bevoegd voor Mobiliteit komt aan 
bod als we het hebben over de fietspaden die we toeristisch gaan aanwenden. Ook Economie komt aan 
bod als we nagaan hoeveel tewerkstelling we genereren en creëren via toerisme. En uiteindelijk komt ook 
de collega voor Cultuur aan bod als we het hebben over de cultuursteden die we willen promoten. 
Dus we moeten de dingen vanuit verschillende invalshoeken bekijken. 
Dat noemt men geïntegreerd werken. 

De meerderheidsfractieleiders steunen de deputatie en we zijn daar blij mee. Het doet ons deugd dat het 
ook eens expliciet gezegd wordt. 

Collega Liebaut, fractieleider van CD&V, levert andermaal een sterk inhoudelijk werkstuk af. Hij 
weerlegde beter dan ik dat kan een aantal opmerkingen van de oppositie, inzonderheid van het Vlaams 
Belang. 
Mijnheer Liebaut, we zijn beiden vertrouwd vanuit de Christelijke Arbeidersbeweging met de methode 
Cardijn 'zien, oordelen, handelen'. In de vele dure handboeken - die vandaag op de markt zijn rond 
management - en de vele vormingsmomenten die aan al onze raadsleden permanent worden 
rondgestuurd vanuit de Griffie, in opdracht van het Bureau - en terecht, want bijscholing is belangrijk voor 
de raadsleden - komt het in essentie dikwijls op hetzelfde neer: zien, oordelen, handelen. 
De idee van een bijzonder reservefonds met het oog op de provinciale campusvorming lijkt mij meer dan 
het overwegen waard. 

Collega Liebaut verwijst terecht ook naar de verkeerde perceptie die men soms heeft over provincies. De 
betuttelende provincie, Collega's, bestaat al lang niet meer, temeer, de provincie als verkozen instelling, 
als provinciebestuur, ook geen voogdijbevoegdheid meer heeft. Vlaanderen oefent die voogdij zelf uit. 
We zijn blij dat ze op dat vlak gecentraliseerd hebben. Ze doet dat niet via een decentralisatiemodel, 
maar via een deconcentratiemodel, via haar gedeconcentreerde diensten, onder leiding van hun 
gouverneurs. En het behoud van een open taakstelling is inderdaad essentieel om als provinciale raad 
echt zinvol te blijven bestaan. 

Hilaire Liebaut stelt ook een aantal specifieke vragen. 
Het dividend Gemeentelijke Holding is nog niet in het budget ingeschreven. Ik heb daar kort even melding 
van gemaakt omdat bij de opmaak van het budget er nog geen duidelijkheid was over een participatie 
aan de kapitaalsverhoging. Maar bij een eerste budgetwijziging zullen we een dividend van 13% kunnen 
inschrijven. Dat is ongeveer 290 000 EUR. Dat is al veel meer dan wat we normaliter zullen moeten 
reserveren voor de 1% startuitbouw van de tweede pensioenpijler. 

De informatie over de inkrimping van het Provinciefonds is correct. Ik heb daar kort even melding van 
gemaakt omdat het zeer actuele informatie was. In concreto betekent dit voor Oost-Vlaanderen een 
minderontvangst van bijna 700 000 EUR, vermoedelijk 690 000 EUR. Er is voldoende ruimte om binnen 
het voorliggende budget en het financieel meerjarenplan deze tegenvaller op te vangen. Ik heb daar 
gisteren ook over gezegd wat ik meende daar te moeten over zeggen als ik het over de notie 
'betrouwbare overheid' had. 

De vrees dat de geplande investeringen in de Waalse Krook en een nieuw provinciehuis de schuldpositie 
sterk zouden doen toenemen, is begrijpelijk, maar kan en moet genuanceerd worden. 
In 2013 – ik heb dat gisteren ook kort gezegd - wordt de laatste annuïteit voor PAC Zuid betaald en met 
die vrijgekomen middelen kunnen de nieuw op te nemen leningen gefinancierd worden. Misschien 
moeten we een overgangsperiode van één of twee jaar voorzien, maar dat kan. 
De Waalse Krook is een project waar al lang een duidelijk afgelijnd engagement over bestaat. De 
uitvoering zal de schuldpositie met 10 000 000 EUR bezwaren. Cijfers zijn cijfers. Maar we kunnen dat 
opvangen binnen de investeringsruimte voor 2011 en 2012. 
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De heer Beke, fractieleider van Open VLD, dringt er terecht op aan dat er een grotere zicht- en 
herkenbaarheid zou moeten zijn bij de door de provincie gesubsidieerde projecten. We hebben dat 
eigenlijk in onze eerste beleidsverklaring geschreven, maar we moeten daar permanent blijven op 
hameren. In elke samenwerkingsovereenkomst staat dat ook vermeld, wordt daarop gewezen. Het is 
onze uitdrukkelijke bedoeling het regiomarketingplan als een hefboom te gebruiken om inderdaad erkend 
en herkend te worden, maar ook om bovenlokale meerwaarden te creëren. En ik kan u nu al zeggen dat 
één van de komende weken we opnieuw eens een stand van zaken opmaken van dat 
regiomarketingplan. Waar gaan we daarmee naartoe? Het dossier ligt al bij mij, dus het komt morgen 
voor. Ik zal het morgen ook voorstellen aan de collega's – ik heb het alvast al genoteerd – dat we op één 
van de komende eerste commissies ook eens die stand van zaken weergeven. Dat is indertijd beloofd. 
En dat we ook aangeven waar we nu in concreto naartoe gaan volgend jaar en de komende jaren. 

Over het nieuwe provinciehuis en de vraag om ook de site Gent-Zuid te onderzoeken, kan ik het raadslid 
namens de deputatie bevestigen – en mogelijks komt collega Hertog daar nog uitgebreider op tussen - 
dat de deputatie de vaste wil heeft om voor een nieuw provinciehuis alle opties correct te analyseren en 
dat de site Zuid dus ook mee in de besluitvorming wordt meegenomen. We hebben geen exclusieven. 
Een groot stuk van de tekst van collega Johan Beke, namelijk het tweede deel, waarbij hij ingaat op de 
verschillende beleidsdomeinen, zou ik eigenlijk zelf kunnen uitgesproken hebben als een soort tweede 
deel, sectorgewijze opgebouwd bij de algemene inleiding namens de deputatie. Hij deelt daarin ook een 
aantal zorgen met Hilaire Liebaut en ook met de fractieleider van sp.a., mevrouw Van der haeghen. De 
collega's zullen bij de besprekingen van hun beleidsdomeinen – in de mate van het mogelijke – ingaan op 
de sectormatige aandachtspunten. 

Zelf kan ik in elk geval zeggen dat met betrekking tot Landbouw en Plattelandsbeleid dat - om het in 
fanfaretermen te zeggen, en dat is niet hetzelfde als een harmonieorkest, maar ik heb mààr bij een 
fanfare gespeeld, maar daar veel plezier bij gehad – we op dezelfde diapason zitten en dat verhindert niet 
dat er naast blauwe ook rode, oranje en zelfs andere klankkleuren kunnen zijn. Een beetje schakering 
brengt rijkdom in het geheel. 

Mevrouw Van der haeghen, fractieleider van de fractie met de langste naam, 
sp.a-Vlaamse Progressieven, hangt haar toespraak op aan de slagzin "Voor ieder van ons". 
Ik hoor die slagzin graag. 
Zij stelt zich de vraag of het wat meer had mogen zijn voor mensen die het moeilijk hebben. Dat is een 
retorische vraag. Natuurlijk had het heel wat meer mogen zijn. Alleen, er is één probleem: de middelen 
zijn wat ze zijn en daarbinnen moet er een heel gediversifieerd beleid gevoerd worden. Dat is politiek: 
binnen het beschikbare budget keuzes maken en die keuzes ook verantwoorden als het erop aankomt. 
Dus de middelen zijn beperkt en we moeten daarmee een gediversifieerd beleid voeren. In de debatten 
kunnen de voorgestelde beleidskeuzes ongetwijfeld verder bediscussieerd en uitgebeend worden. 

Wat betreft AA Gent kan ik duidelijk zijn: dat is indertijd besproken. De vroegere gedeputeerde voor Sport 
kan daar meer over vertellen. Ik heb daar ook bezoeken over ontvangen. We hebben daar zelfs met het 
college eens over gesproken. Maar we hebben geen initiatief genomen om twee redenen: 
1. er werd een behoorlijke constructie op touw gezet waarbij we, zo liet men uitschijnen, niet echt nodig 

waren; 
2. op dergelijke vragen – zelfs als ze voorzichtig geformuleerd zijn – ingaan, schept een precedent. We 

moeten niet alleen goed omgaan met de beschikbare middelen en keuzes maken, maar soms moet 
men ook eens vooruit denken: als men iets doet, wat kan er daarna nog gebeuren? 

Precedenten zijn gevaarlijk. Er zijn gelukkig veel voetbalploegen in Oost-Vlaanderen, ook in 1ste en 2de 
nationale. We zouden trouwens niet anders zijn indien de nieuwe premier bijvoorbeeld steun zou vragen 
voor Standaard, zijn favoriete kampioenenploeg. 

Met betrekking tot de subsidiëring voor projecten van opvoedingsondersteuning kan ik alleen maar 
zeggen dat de deputatie naar goede suggesties luistert. Men gelooft dat soms niet, maar dat is waar. 
Collega Van der haeghen heeft het terecht aangegeven. 

Dan heb ik nog vijf kernwoorden. Ik ga daar heel vlug over, maar er zijn vijf dingen die permanent 
terugkomen: 
- budgettair evenwicht; 
- fiscaliteit; 
- tweede pensioenpijler; 
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- het debat toekomst provincie; 
- evaluatie beleid/voortgangsrapportering. 

Budgettaire evenwicht 
Het verschil in perceptie tussen meerderheid en oppositie over de strikte budgettaire orthodoxie mag dan 
wel enorm zijn – dat verwondert ons niet -, maar het bevestigt toch dat ook in dit halfrond een brede 
consensus bestaat over de gunstige budgettaire toestand. Het viel mij trouwens op dat de oppositie zeer 
eensgezind is en Groen! en Vlaams Belang voor elkaar hartelijk geapplaudisseerd hebben. 
Ik neem daar akte van. 
Waar de fractievoorzitters van de meerderheidspartijen focussen op de nieuwe beleidsruimte, die 
gecreëerd is door een orthodox beleid te voeren - het positieve oordeel van zowel collega's 
Van der haeghen, Liebaut en Beke stemmen tevreden -, pleit Jan Fiers van Groen! er voor om totaal 
andere keuzes te maken in functie van een groene omwenteling. Maar hoe dat concreet zou zijn en 
welke beleidssectoren we dan moeten afstoten en waarom, wordt geenszins aangegeven. 
Ik ben blij dat raadslid Fiers erkent dat ook in het huidige provinciale beleid veel aandacht gaat naar 
milieu en bewustzijn. Het kan altijd beter, maar ook in 2010 wordt het streven naar een kleinere 
ecologische provinciale voetafdruk verder gezet. De talrijke initiatieven daarrond komen de komende 
dagen en weken zeker nog ter sprake. 

Minder begrijpelijk als u het mij vraagt, is de kritiek van raadslid Veys, die de voorbije jaren niet naliet om 
doemscenario's te schetsen – u moet maar eens grasduinen in de verslaggeving sinds 2006 - over een 
armlastige provincie, maar die nu het geweer van schouder verandert en ons blijkbaar het verwijt maakt 
dat Oost-Vlaanderen nu teveel middelen heeft. 
Dus opnieuw: het zal nooit goed zijn. Ik heb het al gezegd. 

De kritiek op het financieel meerjarenplan is niet terecht, Collega Veys. Er worden realistische maar 
voorzichtige uitgangspunten gebruikt, het omgekeerde zou getuigen van onverantwoordelijkheid en slecht 
bestuur. En dan zou u daar terecht op wijzen, maar dat is niet het geval. 

Fiscaliteit 
De provinciale fiscaliteit laat niemand onverschillig. Ik kan raadslid Liebaut bij deze geruststellen: het 
huidige beleid is erop gericht om de huidige belastingtarieven onveranderd te houden, niet alleen in 2010, 
maar ook de volgende jaren. Het financieel meerjarenplan laat dit toe en illustreert dat. De sterk stijgende 
belastingsontvangsten die raadslid Veys meent vast te stellen, zijn toch zeer relatief. In vier jaar tijd zijn 
de fiscale ontvangsten met 10,14% gestegen. Dat is absoluut niet spectaculair als je weet dat alleen al in 
2008 er drie indexsprongen dienden te worden gefinancierd. Ik blijf het herhalen: de indexering is een 
normaal mechanisme. Wij indexeren ook de lonen van ons personeel, onze uitgaven worden 
geïndexeerd, enz. De echte Houdini-verdwijntruc zou inderdaad lukken als onze ontvangsten de inflatie 
niet zouden volgen. Eerder vroeg dan laat ontstaat dan een onoplosbaar budgettair probleem. 

Tweede pensioenpijler contractuelen 
Elk van de fractievoorzitters vraagt terecht aandacht voor deze problematiek en ik herhaal dat de 
deputatie de CAO correct zal uitvoeren. De vrees van collega Van der haeghen of dit ambitieus genoeg 
is, kan ik nu niet wegnemen. De ambitie zal het resultaat zijn van de geëigende onderhandelingen, en zal 
in Oost-Vlaanderen correct gehonoreerd worden. Daar staat de deputatie borg voor. Onze collega 
bevoegd voor Personeelszaken is daar ten zeerste mee begaan en ze heeft onze volle steun. 

Debat toekomst provincies 
Vanzelfsprekend laat de huidige onzekerheid rond de provinciale rol ons allemaal niet onberoerd. Elk van 
de fractievoorzitters heeft in zijn/haar toespraak de nodige aandacht besteed aan deze problematiek. 
De kritiek van Groen! en Vlaams Belang dat de bestuurlijke verrommeling mee in de hand gewerkt is door 
de provincies zelf, is toch wel zeer kort door de bocht en doet niets af van de realiteit dat de provincies in 
elk geval wel democratisch gelegitimeerd zijn. Hier is een raad, hier is een deputatie die permanent 
bevraagbaar en ondervraagbaar is in het publiek. Zelfs als er weinig pers is, kunt u erover schrijven wat u 
wilt, want alle documenten zijn raadpleegbaar. Dat hebt u niet in al die andere 593 organisaties en 
instituties en zeker niet in de gedeconcentreerde diensten die dit land zo rijk is, ook in Vlaanderen. 
We zijn het er blijkbaar wel over het feit eens dat er nood is aan een bovenlokaal tussenniveau met een 
democratisch besluitvormingsproces. Men moet het water daarvoor niet opnieuw uitvinden. De provincies 
zijn er! Het zijn van de oudste democratische instituties. 
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Evaluatie beleid/voortgangsrapportering 
De vraag van collega Liebaut naar de jaarlijkse evaluatie van de acties uit het beleidsplan en zijn pleidooi 
om zulks te doen via voortgangsrapporten verrast mij niet. Anderen gaan daar ook op in. 
Evaluatie van het gevoerde beleid is inderdaad een onmisbare schakel in de beleidscyclus zoals we die 
voortaan moeten gebruiken: plannen-doen-evalueren-bijsturen. Het formuleren van het beleid in 
doelstellingen zal in de toekomst ook toelaten om op een efficiënte manier te rapporteren, want ook dat is 
daaraan gekoppeld. Momenteel wordt volop gewerkt aan een evaluatie, zoals trouwens aangekondigd, 
van het tijdens de eerste helft van de legislatuur gevoerde beleid. Rapportering aan de provincieraad via 
de commissies komt er in elk geval. We denken dat we dat in het begin van 2010 zullen kunnen doen. 
Men is nu aan het werk – in samenspraak met de gedeputeerden en de administratie – om dat werk te 
voltooien. 

Raadslid Beke herinnert aan de geplande driejaarlijkse evaluatie van het gevoerde beleid. Ook deze 
vraag zal deels ondervangen worden in de halflegislatuurevaluatie. 
Ik voeg er wel aan toe dat een aanvaardbare methodiek om de subsidiepolitiek over alle beleidsdomeinen 
heen te evalueren niet direct voor handen is. Het is niet simpel om daar een structuur, een systeem rond 
te zoeken. Wie dat vindt, gaat daar als consultant zeer goed zijn boterham mee verdienen. Misschien dat 
een paar verlichte geesten zich daarvoor eens aan tafel kunnen zetten. 

Ter afronding van die vijf puntjes wil ik er toch ook nog even aan herinneren dat volgens de informatie die 
ik gekregen heb van de directie Economie het budget 2010 een directe en indirecte tewerkstelling 
genereert van 3 624 fulltime equivalenten. Ook dat mag eens gezegd worden als men een provinciaal 
budget en een provinciale werking evalueert. 

Tot slot 
Dit is de repliek van de deputatie. De kaarten liggen op tafel om de budgetdebatten te starten en de 
voorgestelde beleidskeuzes te bediscussiëren. De financiën staan op orde. We kunnen beleid voeren dat 
beantwoordt aan onze beleidsverklaring 2007-2012. Het financieel meerjarenplan blijft sluitend, wat 
sommigen er ook mogen over denken. Meer nog, de uitslag zal beter zijn dan voorspeld, want we gaan 
uit van voorzichtige veronderstellingen, "het goede huisvaderprincipe". De toon is gezet. We kunnen 
voluit beginnen aan de budgetbesprekingen per beleidssector. Ik ben ervan overtuigd dat een inhoudelijk 
sterk debat ook de mogelijkheden biedt om nieuwe inzichten te verwerven, die in de verdere uitvoering 
van het beleid mee kunnen genomen worden. 

2010 wordt ongetwijfeld een woelig, maar ook een belangrijk jaar voor de provincies. En met het oog op 
het debat rond de toekomst van de provincies staat er veel op het getouw. Meer dan ooit blijf ik de 
provinciale slagzin herhalen: "de provincie is er voor ieder van ons" en ze blijft nodig en nuttig. 
Dank u. 

Applaus 

De heer voorzitter 

Collega's, 
Ik zou willen vragen aan de mensen die willen repliceren dat het geen semantische oefening wordt of een 
spel van woord en wederwoord. Er zijn hier nog een hele pak tussenkomsten. Er willen nog 77 andere 
mensen spreken. 

De heer Fiers 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's, 
Ik kan het natuurlijk niet laten om eventjes te reageren op een aantal dingen, die niet alleen de eerste 
gedeputeerde gezegd heeft, maar die ook de fractieleiders van andere partijen gisteren hebben 
geventileerd. 

Eén ding moet ik ten zeerste betreuren, namelijk het feit dat de boodschap die ik gisteren probeerde te 
brengen en die ik eigenlijk al een aantal jaren probeer te brengen, blijkbaar niet overkomt. 
Men zegt: "U hebt het al gezegd van de groene economie." 
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Natuurlijk heb ik dat al gezegd. En ik zal het ook blijven zeggen. Van het feit dat maatschappelijke 
ontwikkelingen zich voordoen, kan ik niet zeggen van 'vorig jaar was dat zo en vandaag vertel ik daar 
niets meer over'. 
Natuurlijk zal ik dat blijven vertellen, natuurlijk zullen wij blijven aandringen dat het op die manier verder 
wordt bekeken en dat een verandering in handelswijze noodzakelijk is. 
Als ik dat in een krachtiger beeld probeer te vatten, heb ik het gevoel dat de deputatie en de meerderheid 
politiek benadert vanuit het idee van 'wij zijn bureaucraten, wij zijn boekhouders, wij doen verder wat er al 
bestaat en we zetten hier en daar een punt en een komma anders'. 

Wij bekijken dat vanuit een ander verhaal, waar andere en soms drastische keuzes gemaakt moeten 
worden en waarvan wij denken dat ze zeer noodzakelijk zijn. 

Ik hoor dat u een aantal intenties heeft in het volgende jaar. U zal uw ecologische voetafdruk 
verminderen. 
Wij zullen niet nalaten u daar volgend jaar aan te herinneren en te vragen hoe dat meetbaar gewijzigd is, 
natuurlijk. 
Wij kijken er met veel belangstelling naar uit. Om maar één ding te noemen: ik ben eens benieuwd 
hoeveel volk er volgend jaar naar Shanghai zal gaan en wat dat doet met uw ecologische voetafdruk. 

Wat betreft de wijze waarop de documenten ter beschikking zijn gesteld. 
Ook daar spelde de deputatie zich een decoratie op eigen borst, want wij stellen daar de middelen en de 
mogelijkheden van ter beschikking. Ik zal dat niet helemaal ontkennen. 
Maar misschien moeten we toch ook niet te trots zijn op onze openheid als provinciaal bestuur. Het is 
toch nog altijd niet zo heel eenvoudig om documenten die op de deputatie zijn gekomen, te bemachtigen. 
Daarvoor moet men speciaal naar hier komen. 

Ik wil geen competitie lanceren tussen openbare besturen van wie het meest transparant is, maar dat er 
nog progressie mogelijk is, daar hoeft u helemaal niet aan te twijfelen. 

Ik was een beetje gechoqueerd van wat u vertelt over onze opmerkingen over leefmilieu en 
bosuitbreiding. En ik ben zo vrij dat eventjes te weerleggen. 
U zegt van 'pas op, wij trekken toch wel 8 500 000 EUR en een beetje uit voor Leefmilieu'. Als ik kijk wat 
daarvan concreet de beleidsmarge is, komen we aan 370 000 EUR – en ik rond naar boven af – voor 
initiatieven. Al de rest zit in andere dingen. Bijvoorbeeld de helft ervan zit in het PCM als personeelskost. 
Dus wat houdt men dan nog over als beleidsruimte? Bitter weinig. Als ik dat eventjes extrapoleer, is dat 
een miezerige – en ik rond weer af naar boven – 0,2% op het totale budget. Zo spectaculair is dat nu toch 
ook weer niet. 

En dan de redenering die u volgt bij het proberen weerleggen van het feit dat we op het vlak van 
bosuitbreiding geen al te hoge ogen hebben gegooid. 
Die vind ik nog hallucinanter. 
Het is allerminst mijn bedoeling – ik weet niet of het uw bedoeling was – om de sector van de landbouw 
en de sector van natuur tegen elkaar op te jutten. 
U zegt van 'landbouw is de verliezer en natuur de winnaar'. Dat vind ik een gemene zaak. 
De constatatie is gewoon heel simpel: hoe men het ook draait of keert, het bos in Oost-Vlaanderen gaat 
achteruit. 
U zegt van 'natuur stijgt misschien wel'. Goed, maar dan blijft het nog altijd zo dat het bos achteruit gaat. 
Wat betreft het eigen specifieke element in het natuurbeleid, de bosuitbreiding, ook daar hebben we 
ambities, moeten we ambities hebben. We zijn de meest bosarme provincie van allemaal. Met dat soort 
van merkwaardige cijferredenering kan ik eigenlijk zelfs niet eens lachen. 

Nog één woordje over de wijze waarop de deputatie georganiseerd is en de transparantie die dat al dan 
niet met zich meebrengt. 
We werken geïntegreerd, zegt u. Dat zorgt ervoor dat vele gedeputeerden het samen hebben over één 
beleidsdomein. In alle geval, het maakt het er voor de provincieraadsleden die één of twee commissies 
bijwonen niet eenvoudiger op om iets coherent te kunnen blijven volgen. 
Het heeft ook nog andere nadelen. 
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Er zijn een aantal beleidsdomeinen die min of meer opgedoekt zijn omdat ze vanaf nu geïntegreerd 
zullen worden benaderd. Dan krijg ik het gevoel dat die beleidsdomeinen zelfs helemaal verdwijnen of 
schromelijk verwaarloosd worden. Denk bijvoorbeeld aan wat er gebeurt rond gelijke kansen. Vroeger 
hadden we daar een aparte werking rond. Nu is dat opgegaan in één of andere mist … 

De heer voorzitter 

Mijnheer Fiers, 
Kunt u afronden? Uw tussenkomst van vandaag is al even lang als deze van gisteren. U mag dat niet 
doen. Het is een korte repliek. 

De heer Fiers 

Mijnheer de Voorzitter, 
Het is mijn laatste puntje en zo lang is het nu ook weer niet. Ik denk dat ik hoogstens de helft van de tijd 
aan het woord ben van de eerste gedeputeerde. 

De heer gedeputeerde Vercamer 

Ik moet er wel op vijf antwoorden. 

De heer Fiers 

… Mijn laatste puntje betreft de opmerkingen van de fractieleiders van de meerderheid. 
Het zou toch zeer merkwaardig zijn moesten die u niet gesteund hebben als deputatie. Dan zouden we 
pas nogal gekeken hebben. 
En toch – en dat waardeer ik toch wel, in het bijzonder fractieleider Liebaut – schuwt men het niet om wat 
kritische bemerkingen te maken. Ik apprecieer dat, want dat gebeurt niet zo vaak in dit halfrond. 
Denk over wat mijnheer Liebaut gezegd heeft over het fietsbeleid. Wij waarderen dat. Hij valt daarmee 
toch voor een stukje een partijgenoot in de Vlaamse regering aan. 

Over de inplanting of de wijze waarop wij onze provinciale administratie vorm gaan geven, lees ik een 
paar heel interessante kritische bedenkingen. 
We nemen die ook graag mee als oppositie. We zullen daar mee over blijven waken. 

De eerste gedeputeerde heeft een wat merkwaardige opmerking gemaakt over het feit dat de fracties van 
de oppositie voor elkaar applaudisseren. 
Wel, Mijnheer de Eerste Gedeputeerde, ik heb geapplaudisseerd voor elke spreker die gisteren aan het 
woord gekomen is. Iedereen die de inspanning gedaan heeft om over het budget na te denken en daar 
wat zinnige dingen over te zeggen, verdient mijn applaus. 
Dank u. 

De heer voorzitter 

Mag ik nog eens een oproep doen om kort te zijn, want we zijn weer een kwartier verder en dan moeten 
de andere sprekers dat inboeten. Dus als het een gesprek wordt tussen deputatie en fractieleiders is het 
de enige echte methodiek om een goed gesprek te hebben en kort. 

De heer Veys 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's, 
Ik dank de gedeputeerde voor zijn tekst. Ik zal proberen in telegramstijl te antwoorden. 
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Wat betreft zijn opmerking dat ik mijn tekst nogal rap heb moeten schrijven, dank ik de gedeputeerde 
voor zijn bezorgdheid. Maar in de versie die naar de pers is verstuurd – dat was gisterennamiddag om 
15.04 uur – stond het woord 'gelach' in zijn juiste vorm. 

Wat mijn kritiek betreft op de commissies blijf ik bij mijn standpunt. Ik wil als modelvoorbeeld dat van 
collega Hertog aanprijzen aan de andere collega's. En misschien aanvullend toch ook wel een woord van 
waardering voor de bespreking zoals die bij gedeputeerde Bruggeman heeft plaatsgevonden, die ik 
helaas zelf niet heb kunnen bijwonen. 

Wanneer u zegt dat ik nogal rap-rap heb moeten schrijven, klopt het natuurlijk dat ik graag nog meer tijd 
in mijn mandaat als provincieraadslid zou willen steken. En ik heb achteraf nog het gevoel van 'ik had dat 
nog in mijn toespraak moeten steken'. 
Eén puntje misschien dat ik als politicus van het Vlaams Belang had moeten bemerken, is de uitgave die 
wij jaarlijks doen op het vlak van de islamitische geloofsgemeenschappen. We hebben dit jaar het "geluk" 
gehad om zomaar eventjes met één pennentrek 36 000 EUR te besteden aan één moskee op basis van 
een exploitatietekort voor 2009. We hebben er ondertussen drie die erkend zijn, dus ik houd mijn adem 
vast wanneer de volgende rekeningen binnenkomen. 

U stelt van 'het is nooit goed voor Veys. Ofwel komen de leden van de meerderheid te veel tussen ofwel 
te weinig'. 
Ik heb nergens opgemerkt dat er teveel tussenkomsten zijn. Ik zeg gewoon dat ik blij ben dat er veel van 
de meerderheid komt. We hebben doorheen het jaar al zo weinig de kans om het stemgeluid te horen en 
van sommigen, helaas, moet ik vaststellen dat we tijdens deze budgetbespreking daar niet de kans toe 
zullen krijgen. 

Wat u zegt in verband met het standpunt van het Vlaams Belang over de provincies, hebben wij in ons 
pleidooi ook altijd duidelijk gesteld dat er een tussenniveau moet zijn. De discussie rond de 
stadsgewesten heb ik gisteren ook aangehaald. Ik vermoed dat het een trein is die langzamerhand aan 
het bollen is. Recent is er nog een zeer dikke nota over verschenen. Dus ik vermoed dat dit wel nog zijn 
gevolg zal kennen. Wij pleiten dus niet voor één Vlaams centralisme. Ook daar herkennen wij zeker de 
vraag tot een tussenniveau. 

U zegt dat we met één stem moeten spreken: gij zult geen wig drijven tussen de VVP en de 
gedeputeerden. 
Er wordt altijd gezegd dat de VVP de studiedienst is van de gedeputeerden. Ik blijf daar nog altijd bij. Ik 
stel dat ook maandelijks vast. Wij mogen binnenkort op een congres eventjes op voorhand ons gedacht 
zeggen, op een papier, in de hoop dat die vraag aan bod komt. Maar veel meer dan dat is de inspraak 
van het gewone raadslid niet. Ik zal als voorbeeld de VVSG geven, welke ondersteuning daar de 
raadsleden krijgen, welke vorming. Ik denk dat er daar nog een grote inspanning wegligt. 
De VVP zegt dat het de provincies zijn die het moeten doen. Dat de provincies misschien hun middelen 
wat verhogen om echt effectief de werking voor de raadsleden te organiseren. 

U verwijst naar die 27%. 
Ik blijf bij mijn pleidooi. Ik zeg dat het gewoon ontoereikend is. U zult wellicht nog via de belangrijkste 
budgetwijziging – ik vermoed in juni 2010 – met een voorstel komen. Ik schrok een beetje dat men dat er 
nu nog niet had in verwerkt. 

Wat de opmerking van collega Liebaut betreft in de waardevolle tussenkomst en ook in die van de 
collega's van de andere fracties. 
Wat zijn pleidooi betreft voor een reservefonds voor de provinciale campus heb ik een beetje schrik 
omdat het weer de problematiek van de mogelijke centralisatie op de lange baan zal plaatsen. Volgend 
jaar zal dat reservefonds nog niet vol zitten. Ik denk dat men die knoop een keer gaat moet doorhakken. 
Wat gaat men doen? Ik heb reeds een interpellatie hieromtrent ingediend met tal van vragen die nog 
steeds niet zijn beantwoord. Ik denk dat er bij het personeel tal van vragen zijn. 

Ik rond af. 
Wat betreft de ontoereikendheid van het budget verwijs ik naar de problematiek van de Waalse Krook en 
ook van de mogelijke verhuis. 
Men zegt: in 2011-2012. Dit is het weer allemaal een beetje op de lange baan schuiven. Ik denk toch dat 
we niet zo lang de kans gaan hebben om te wachten. 



DEBATTEN 

10 Provincieraad van 25 november 2009 

Vroeger zei het Vlaams Belang altijd van 'we gaan op een financieel bankroet afstevenen' en nu zegt het 
Vlaams Belang 'integendeel, de provincie zit met een verborgen spaarpotje'. 
Wanneer men individueel, jaar per jaar, los van elkaar, dat budget beoordeelt, blijf ik bij mijn oordeel dat 
de marge zeer mager is. Maar wanneer wij zien dat er jaarlijks een onderwaardering is van dat budget, 
dat er jaarlijks veel meer posten zijn waar er een overschot is - en dat is een bewuste politiek - vermoed 
ik dat u dat doet om enigszins te verantwoorden dat de belastingen opnieuw laat stijgen. 
Ook dat is weer een discussie. U zegt dat er geen stijging is. Ik zeg dat er wel één is. U zou beter 
besparen op een aantal posten in plaats van opnieuw het geld te gaan halen bij de Oost-Vlaamse 
belastingbetaler. Het is zeer duidelijk dat u als u aan hetzelfde ritme verder uitgaven doet en verder het 
budget opstelt, u veel meer in kas zult overhouden. Maar het kan ook zijn dat het een tactiek is om uw 
eigen gedeputeerden een beetje in de hand te houden omdat ze anders weer een beetje te vrijgevig 
zouden zijn. 

Tot slot wat betreft de verrommeling blijf ik bij het standpunt, dat ook door Groen! wordt gedeeld, dat de 
provincie mee de structuren heeft opgezet, er mee mannetjes in heeft geplaatst. 
Regelmatig komen wij zelfs tot de vaststelling, en u geeft dat ook toe, van 'we zitten daar nog in'. Wat we 
daar doen? We mogen het zelfs niet vragen. En wat is de meerwaarde? Niets. Maar we hebben daar 
mee van aan de basis gelegen en er is toch een historische band. 
Men had daar al veel langer een streep moeten onder trekken. 
Dank u. 

De heer voorzitter 

Dat was een korte repliek. 
Gaat u nog repliceren, Mijnheer de Eerste Gedeputeerde? 

De heer gedeputeerde Vercamer 

Mijnheer de Voorzitter, 
Ik denk dat ik niet veel meer moet zeggen. Alles is gezegd en er moet nog veel komen. En als het nodig 
is, kan ik op het einde nog afronden. Ik ga er niet aan beginnen. 

Eén ding toch wel: het treft mij dat men mij het verwijt zou maken dat ik niet pleit voor een debat tussen 
landbouw en natuur op een volwassen wijze. 
Ik heb hier in 24 jaar nooit een andere boodschap gegeven. Ook op momenten dat het nog niet in de 
mode was om overleg te plegen tussen de twee sectoren heb ik daar altijd mijn best voor gedaan. 
Ik weet dat het in het ruimtelijk structuurplan Vlaanderen ingebakken zit dat de landbouw inlevert. 
56 000 hectaren moeten er weg. Van 806 000 hectaren naar 750 000 hectaren. Ik weet dat. 
Dank u. 
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BELEIDSDOMEINEN 

Eerste gedeputeerde Alexander Vercamer 

STRATEGISCH MEERJARENPLAN P. 26: SLOTWOORD: MOETEN DE PROVINCIES OPNIEUW WORDEN UITGEVONDEN? 

De heer Van Pée 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's, 
Ik hoop alvast dat ik vandaag niet moet inboeten, want ik doe maar één tussenkomst. 

Langs de media hebben we vrij recent vernomen dat de Vlaamse regering overweegt om de provincies te 
hervormen, wat in de praktijk er zou op neerkomen dat ze worden afgeslankt. Wat zal er dan nog resten 
van het provinciale niveau? 

Anderen roepen opnieuw om de afschaffing. 
Ik begrijp niet waarom de provincies nogmaals onder vuur liggen. Ondertussen lezen we ook dat er in 
België 59 ministers en staatssecretarissen regeren, elkeen met een omvangrijk kabinet zoals het in geen 
ander land voorkomt. 

Sommigen die pleiten voor de afschaffing van de provincies, stellen tegelijk voor om stadsfederaties op te 
richten of een ander nieuw intermediair niveau. De fusie van gemeenten heeft ons nochtans geleerd dat 
fuseren niet alleen zaligmakend is. Hoe groter de afstand tussen de burger en het bestuur, hoe meer de 
burger zich vervreemd voelt van het bestuur. 

Zullen de stadsfederaties werken met rechtstreeks verkozen mandatarissen, zoals de provincies, of met 
gemeentelijk verkozen mandatarissen? 
Dit zal het democratische deficit alleen maar kunnen vergroten. 
En wat is de meerwaarde voor de kleine provinciesteden en voor de kleine gemeenten? 

We stellen ook vast dat de Vlaamse regering de provincies nog steeds dwingt, of onder druk zet om 
bepaalde instellingen en projecten financieel mee te ondersteunen. Ik denk bijvoorbeeld aan de 
koppelsubsidies voor monumentenzorg en het bibliotheekwezen, die niet werden afgeschaft, zelfs niet op 
het moment dat Vlaanderen financieel bijzonder goed zat. 

De provincies hebben bewezen en bewijzen nog steeds dat ze functioneren als laboratoria van een 
innovatief beleid. Zij kennen via de provinciale verkozenen en via de ambtenaren die eveneens uit heel 
de provincie komen de lokale noden, de streekbelangen, de gevoeligheden van onze regio en de 
concrete noden van de mensen zeer goed. 
Juist daardoor en door de opentaakstelling van de provincies konden/kunnen ze gemakkelijker en korter 
op de bal spelen dan meer centrale instellingen. Verschillende initiatieven, die eerst provinciaal zijn 
genomen, zijn nadien door het Vlaamse niveau overgenomen. Denken wij hierbij aan de 
gezondheidszorg met de LOGO's, het opmaken van een windmolenplan, het zoeken naar geschikte 
motorcrossterreinen. 

Mijnheer de Voorzitter, wat zal er gebeuren met de reserves die de provincies hebben opgebouwd? Wat 
met de pensioenfondsen en de zekerheid, die het bestaande gepensioneerde provinciepersoneel had? 
Wat met het gebouwenpatrimonium? 

Alle provincies tellen samen 6 400 personeelsleden. 
Merkwaardig is dat men opnieuw de provincie eerst viseert, terwijl er tussen de burger en Vlaanderen 
eventjes 592 tussenniveaus bestaan. 
Zal men ons intermediair niveau reduceren tot een louter administratieve adviserende cel? 

Als men dit tussenniveau een democratisch karakter wil laten behouden, moeten we onze politieke 
verantwoordelijkheid en aanspreekbaarheid behouden. Ze moet nieuwe initiatieven kunnen lanceren. 
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Wetende dat anders de afstand tussen de gemeente of de stad en het gewest te groot wordt, wetende 
dat de provincie tot vandaag steeds en heel gemakkelijk wordt aangesproken om intergemeentelijke 
belangen te ondersteunen of te coördineren. 

Mijnheer de Voorzitter, welke visie of takenpakket zal de deputatie uiteindelijk meenemen, om via de VVP 
de acht vastgestelde strategische doelstellingen te verdedigen bij de onderhandelingen met de Vlaamse 
overheid? 
Of moeten de provincies toch opnieuw worden uitgevonden? 
Dank U. 

FINANCIËN 

BELEIDSNOTA P. 6: RUBRIEK: OFP PENSIOENFONDS: VRAAG NAAR EEN STAND VAN ZAKEN 

De heer Van Gaeveren 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's, 
De eerste gedeputeerde heeft in zijn openingstoespraak reeds zeer uitvoerig uitgeweid over de stand van 
zaken met betrekking tot de pensioenen en het Pensioenfonds. 

Eigenlijk kan ik mij beperken tot twee vragen: 
1. gaat de spijziging van ons Pensioenfonds in functie zijn tot de hoogte van de bijdrage van het 

RSZPPO? 
2. een misschien iets kritischer opmerking in verband met het tijdstip van omvorming van de vzw naar de 

OFP, die ongetwijfeld zijn reden vond in fiscale overwegingen. Was men niet op de hoogte van de 
datum dat er sowieso een uitspraak ging komen met betrekking tot het fiscale dossier van de vzw? 

De eerste gedeputeerde stelde dat er een uitspraak kwam, tot ieders verrassing, in ons voordeel. Ik denk 
dat als een overheid naar de rechtbank gaat er toch een minimale verwachting is dat men gelijk haalt in 
die zaak. 

Tot daar mijn tussenkomst, Mijnheer de Voorzitter. 
Dank u. 

LANDBOUW EN PLATTELANDSBELEID 

ALGEMENE TUSSENKOMST 

De heer De Roo 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's, 
De landbouw maakt momenteel een zware crisis mee. Het is in ieder geval één van de grootste crisissen 
ooit binnen de landbouw. Het is ongewoon dat alle takken tegelijk getroffen worden, zeker ook in de 
provincie Oost-Vlaanderen. De varkenshouders zien af momenteel. Ze zien zwarte sneeuw. De 
melkveehouders verdienen niets. De tarweprijzen zijn historisch laag. De pluimveehouders hebben het 
moeilijk. De sierteelt kampt met veel te lage prijzen. De groenteteelt en ja, zelfs de diepvriesbedrijven 
kampen eveneens met een dalende vraag, dit terwijl de kosten steeds stijgen. 

De lange duur van deze crisis maakt het ook verschrikkelijk zwaar. Sommigen zijn hierbij zeer hard 
getroffen. Er zijn schrijnende toestanden, meestal in stilte. De boer loopt er eigenlijk niet altijd mee te 
koop. 
Vooral de jongeren die zwaar hebben geïnvesteerd de laatste jaren hebben nogal wat problemen met 
aflossingen doordat ze in het verleden geen reserves hebben kunnen opbouwen. 

De organisatie "Boeren op een kruispunt" helpt landbouwers in crisissituaties en we merken dat het 
momenteel heel druk is op dit kruispunt. 
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Men stelt vast dat de prestaties tussen gelijkaardige bedrijven enorm kunnen verschillen. Dus een goede 
begeleiding is van zeer groot belang. 

De provincie Oost-Vlaanderen draagt ook daar haar steentje bij. 

Momenteel is er een hervorming bezig van onze Europese landbouw. 
Men kan zich dan ook de vraag stellen: is er nog toekomst voor de Oost-Vlaamse landbouw? 
Ik denk van wel. Ik ben er eigenlijk van overtuigd. Maar het zal anders zijn dan nu. 

De vorige generatie heeft de landbouw al zeer, zeer professioneel uitgebouwd en onze huidige generatie 
boeren is de best opgeleide van de wereld. We leven in een uitstekend landbouwgebied. We kennen wel 
eens een droge periode, zoals deze zomer, maar als men weet dat 90% van de wereldlandbouw moet 
irrigeren, dan is het hier eigenlijk een hemel op aarde wat regen betreft. 
Vermandere heeft er zelfs een liedje over gemaakt: chance dat 't regent, de koeien hèn dorst. 

We zijn omringd door havens, we zitten midden in een distributiecentrum en een welvarend hinterland. 
Dus we hebben alle troeven. 

Maar we hebben ook een aantal handicaps. 
Wil men een stal, een mestverwerking- of biogasinstallatie bouwen, krijgt men meteen een actiecomité op 
zijn dak. We leven nu eenmaal in zo een maatschappij. Maar ik geloof rotsvast in onze boeren. Ze zijn 
professioneel genoeg om daarmee om te gaan. Wat iedereen moet weten, is dat we op wereldvlak voor 
een grote uitdaging staan. Als men weet dat de wereldbevolking elk jaar met 80 000 000 toeneemt, is dat 
niet niets. Als men daarbij neemt dat het landbouwareaal beperkt is en er momenteel geen grond meer in 
te nemen is, staan we voor een zeer grote uitdaging. Ook wetende dat de biobrandstoffen eigenlijk een 
concurrent worden van de voedselvoorziening. 

Intensieve, maar duurzame landbouw is dus noodzakelijk, ook in Oost-Vlaanderen. 
Ik ben ervan overtuigd dat we fier mogen zijn op onze landbouwvoering naar milieu toe. Via de 
Landbouwkamer en de proefcentra doen we grote inspanningen, ook in onze provincie. 
Laat ons hopen dat de agrovoedingsketen zich bewust is van het feit en er zal op letten dat ze de tak 
waarop ze zitten, namelijk de landbouw, niet afzagen. 

De hervorming van het zuivelbeleid is bijvoorbeeld een moeilijke oefening. Het herstelprogramma voor 
zuivel moet dan ook in samenspraak met de agrovoedingsketen gebeuren. De Oost-Vlaamse land- en 
tuinbouw is van groot belang. Het is een landbouw met een familiale dimensie, met aandacht voor de 
productiemethodes en de omgeving waarin de landbouw opereert. Ons landbouwlandschap is een 
platteland met een karakter. Echt een platteland waar we iets kunnen over vertellen. Wie het geluk heeft 
gehad om eens naar de Verenigde Staten te gaan en door het landbouwlandschap te rijden, weet dat het 
niet boeiend is. Het is allemaal hetzelfde. Daar staat niets meer in de weg, daar spreekt men over 
boerderijen met 6 000 koeien, 10 000 koeien, enz. 
Bij ons is dat iets heel anders. 

De verbrede landbouw geeft een meerwaarde aan ons platteland. De provinciale steun voor de zorgboer 
is bijvoorbeeld van groot belang. We weten dat de zorgsector ook zeer geïnteresseerd is. De 
ondersteuning van boerderijbezoeken, subsidies aan het plattelandscentrum, boeren beheren het 
landschap, enz. zijn allemaal goede initiatieven van onze provincie. Tal van initiatieven die onze provincie 
Oost-Vlaanderen steunt, geven een duidelijke meerwaarde aan onze samenleving. 

Geachte Dames en Heren, als ik de begroting voor Landbouw en Platteland overloop wil ik enkele 
belangrijke items aanhalen. 

De erosiebestrijding. 
Op dat vlak is er in Vlaanderen een minder sterke vooruitgang waar te nemen. Worden de Oost-Vlaamse 
initiatieven hieromtrent verdergezet of uitgebreid naar andere gebieden? 

Wat doet men in de sector omtrent het waterleven op de bedrijven, zowel wat betreft de waterzuivering 
en het herbruik? Is er aandacht voor het gebruik van gewasbeschermingsmiddelen, enz.? 
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De exotenbestrijding is van groot belang. We hebben het er in het verleden ook al over gehad. Zet de 
provincie daar in de toekomst nog steeds middelen voor in? Momenteel heerst er een grote invasie van 
waterplanten. 

Welke rol kan de provincie spelen in de verdere afbakening van de agrarische en de natuurlijke 
structuur? 
Landbouweffectenrapporten kunnen daar een bijzondere rol in spelen. Ik heb ook een bepaald bedrag 
gezien in de begroting voor landbouweffectenrapporten, maar ik denk niet dat het de bedoeling is om de 
afbakeningsprocessen naar landbouw toe te gaan bestuderen. 

Ik stel vast – onze gedeputeerde heeft het er daarnet al over gehad – dat men momenteel in het 
Meetjesland bezig is met de afbakening van agrarische en natuurlijke structuur Drongengoed in Burkel. 
Kent u het bos? Dit gaat grotendeels over mijn gemeente. Het gaat ook over heel wat landbouwgrond. 
Eigenlijk is dat allemaal goed voorbereid. Er is een hele studie over de groene hoofdstructuur opgestart in 
1993. Een studie naar natuur in dit gebied. We hebben dan de studie voor de bosuitbreiding gekend in 
het Meetjesland. Drievierde gaat het over hetzelfde gebied. Dan hebben we in 2007 de studie naar bos, 
natuur en recreatie in het complex Drongengoed gehad. Dit gaat over meer dan alleen het Drongengoed. 
Het gaat over het hele gebied dat nu wordt aangepakt. 

Ik stel vast – ik wil ook de groene sector niet opzetten tegen de landbouw, zeer zeker niet – dat vanuit de 
administratie wat natuur betreft alles zeer goed is voorbereid. De kleinste vlinder, het onnozelste plantje 
en de lelijkste kikker is beschreven in al die studies. We hebben het over een gebied van 4 052 hectaren, 
waarvan eigenlijk 2 620 hectaren geel is ingekleurd en waarvan ik weet dat meer dan 3 000 hectaren in 
landbouwgebruik is. 

Ik begrijp ook dat het misschien moeilijk is dat natuurgebied nu in landbouwgebruik is. Daar mag men 
naar kijken. Ik ben ervan overtuigd dat dat niet terug te dringen is. Maar ik stel vast dat buiten die kikker 
en die vlinder er toch nog heel wat boeren en gewone mensen in dit gebied wonen. Nu een 
landbouwstudie of een landbouweffectenrapport opmaken, zou veel te veel geld kosten. Daar wil men 
dus niet op ingaan. 
Ik haal dat hier aan omdat de deputatie toch gelden inschrijft om landbouweffectenrapporten op te maken 
voor gebieden die de provincie in hun RUP's waarschijnlijk zal gebruiken. 
Ik vind dit een zeer goed idee. 

De glastuinbouw is ook van groot belang in onze provincie. Men gaat verder met concentraties of 
ontwikkeling van glastuinbouw. 
Kan er nog tuinbouw in gewone landbouwgebieden? Die vraag wordt ook wel eens gesteld. Kan er nog 
tuinbouw in regio's waar nu al een grote concentratie is? 
Glastuinbouw kan momenteel overleven mits de koppeling met bijvoorbeeld biogasinstallaties of 
WKK-installaties. Maar we stellen vast bijvoorbeeld in Hoogstraten – het is een voorbeeld uit een andere 
provincie – dat er een concentratie is bewerkstelligd van serrebouw met warmtekrachtkoppeling, maar 
dat het distributienet daar niet is op voorzien. Dus die mensen zitten daar nu te kijken en moeten wachten 
tot men een keer de vervoersleidingen verzwaart. 

Beste Collega's, de landbouw is de drager van het platteland. Samen moeten we zorgen voor een 
aantrekkelijke woon- en werkomgeving. In Vlaanderen zorgen de agro-voedingsbedrijven voor 
110 000 arbeidsplaatsen. Dat is net zoveel als in de auto-industrie. Het is een beetje vergelijkbaar met 
Oost-Vlaanderen. Met andere woorden, de landbouw is van groot belang. 

Als provincie zijn we natuurlijk een kleine speler in dat grote gebeuren, maar toch hebben we zeer zeker 
een rol te spelen op dat vlak. Ik denk dat de waardering voor de sector terug te vinden is in het budget en 
ik dank de deputatie daarvoor. 
Dank u. 
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ALGEMENE TUSSENKOMST 

De heer Veys 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's, 
Het schema van mijn tussenkomst is eerst het algemene kader schetsen met specifieke aandacht voor 
de omzet in de land- en tuinbouw, een pleidooi voor een eerlijke prijs voor Oost-Vlaamse producten uit de 
land- en tuinbouw. Anderzijds wil ik toch wat aandacht vragen voor het woonzorgdecreet op het 
platteland. 

De context waarbinnen de Vlaamse landbouw, in het bijzonder in Oost-Vlaanderen, zich bevindt, werd al 
voor een stuk geschetst door collega De Roo, die in deze toch ook een beetje spreekt als voorzitter van 
de 1ste commissie. 
Maar ik denk toch dat het belangrijk is dat wij in de raad erop wijzen hoe dramatisch het gesteld is. 
Misschien dat sommigen zeggen: de boeren klagen altijd, het is nooit goed voor een boer. Op de duur 
zou men er nog de boeren durven van verdenken dat het Vlaams Belangers zijn, die ook altijd klagen en 
voor wie het ook nooit goed is. 

Ik verwijs naar de cijfers in verband met de omzet van de Vlaamse land- en tuinbouw, die toch met 10% 
is gedaald in 2009. Wanneer we vergelijken met 2008 moet men ook nog rekening houden dat het 
gemiddelde landbouwgezin moet rondkomen met ongeveer 1 000 EUR bruto per gezin. 
Ik denk dat wij ons dat bijna niet meer voor mogelijk kunnen houden. Dat zijn cijfers van de Boerenbond. 
Ik vermoed dat gedeputeerde Vercamer de cijfers van de Boerenbond zeker niet zal tegenspreken. 

Er is natuurlijk de problematiek in diverse sectoren. Ik verwijs naar de akkerbouw, de varkensteelt, de 
melkveehouderij. Maar wanneer wij alles een beetje globaliseren, is er toch duidelijk sprake van een 
daling, in vergelijking met 2007, van het globale inkomen in de Vlaamse land- en tuinbouw met 47%. 

Wanneer wij dan eens de moeite doen om in het budget 2010 te lezen wat het antwoord van de provincie 
daarop is, ben ik toch een beetje ontgoocheld. Ik lees daar onvoldoende in dat ook de deputatie daar 
haar betrokkenheid in toont. Ik weet ook dat wij een aantal problemen natuurlijk niet zomaar oplossen, 
maar wij vinden er te weinig ankerpunten in terug. 

Er is niet alleen de beleidsverklaring bij het budget 2010, maar er is ook nog het in de provincieraad van 
maart 2007 besproken algemeen beleidsprogramma waar een aantal klemtonen worden uitgetekend. 
Ik heb daar ook al naar gepeild – niet specifiek voor landbouw – en men is bezig met een evaluatie. 
Hopelijk kan de gedeputeerde al een beetje de tip van de sluier lichten, want in het beleidsprogramma 
2007-2012 is er sprake van een tiental projecten. Ik verwijs bijvoorbeeld naar de strategie voor 
mestverwerkingslocaties, demonstratieregio's, specifieke mogelijkheden, best beschikbare technieken bij 
het hoofdstuk Techniek op Maat Ontwikkelen. 
Kan men daar ook een stand van zaken van maken in verband met dat algemeen beleidsprogramma? 

Wat het beleid voor 2010 betreft lees ik onder meer: het sociale aspect van de landbouwbedrijfsvoering 
krijgt verruimde aandacht door de ondersteuning van Boeren op een Kruispunt vzw. 
Kunt u even toelichten wat juist die werking behelst? Slaat dat specifiek op het werk van de landbouw? Of 
eerder op het sociale aspect? Ik verwijs naar bemerkingen die vanuit de hoek van de landelijke thuiszorg 
recent werden geuit in verband met het woonzorgdecreet. Het woonzorgdecreet is Vlaamse materie. 
Daarin werd gewezen dat het woonzorgdecreet onvoldoende tegemoet komt aan diverse problemen die 
zich vooral situeren op het platteland. Het zijn natuurlijk een aantal zaken die iedereen wel weet, namelijk 
dat er weinig bussen rijden, er geen apotheek is, geen huisdokter, geen warme bakker meer. Dat zijn een 
beetje de randfactoren. 
Ik denk veeleer dat het gaat over problemen op het vlak van chronische pijn, depressies, alcoholmisbruik, 
dementie, alzheimer, valproblemen, sociaal isolement en eenzaamheid en ook verborgen armoede. 
Ik denk dus dat ook die problemen op het platteland aanwezig zijn. Wanneer wij vragen om bezorgdheid 
te tonen en te werken rond de problematiek van de landbouwersgezinnen zijn daar zeker factoren van 
aanwezig. 
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Ik heb verwezen naar de beroerde toestand waar onze Oost-Vlaamse landbouw zich op dit moment in 
bevindt. Ook in de pers zijn er diverse artikelen verschenen en acties geweest van boeren. Iedereen 
herinnert zich natuurlijk de melkboeren die op straat kwamen, die met melk de akkers in Wallonië 
bespoten en waar boeren op diverse wijzen toch wel aankloegen dat ze in feite geen eerlijke prijs meer 
krijgen voor hun landbouwproducten. 

Het toeval wil dat de provincie wakker ligt van een eerlijke prijs, maar blijkbaar niet voor de Oost-Vlaamse 
landbouwproducten. Als het gaat over koffie, moet er wel een eerlijke prijs worden betaald, maar wanneer 
het gaat over andere producten is dat blijkbaar niet de bezorgdheid. 
Ik verwijs naar een overeenkomst die de deputatie heeft gesloten voor de periode 2007-2010 voor het 
leveren van koffie. Daar heeft men heel bewust gepleit voor een eerlijke prijs voor de Zuid-Amerikaanse 
of de Afrikaanse landbouw, afhankelijk van de koffie. 
Maar in welke mate wordt dat principe ook gehanteerd en gepropageerd door de deputatie wanneer het 
gaat over Oost-Vlaamse producten uit de land- en tuinbouw? 

Ik heb nog twee puntjes, namelijk de subsidies en de Huysmanhoeve. 
Nu lees ik dat men gaat onderzoeken om eventueel de Huysmanhoeve om te bouwen tot landbouw- en 
plattelandseducatief centrum. 
Dat is weer zo één van die projecten. We kopen iets met goede ideeën. Toen was er nog geld - er is nog 
geld, maar we willen het niet tonen – en een gedeputeerde zei: we gaan van die Huysmanhoeve een 
streekmuseum maken. Men ontwikkelt dat, men doet daar diverse investeringen voor, men koopt daar 
gronden voor aan, men legt daar een parking aan van 140 000 EUR. En ineens zegt men: we gaan daar 
misschien een educatief centrum van maken op het vlak van landbouw en platteland. 
Dat is weer zo een ballonnetje, daar waar het veel beter zou zijn dat men eerst een keer een evaluatie 
maakt van die Huysmanhoeve. Dat men zegt: dat is de evaluatie die wij maken alvorens een andere 
gedeputeerde – gedeputeerde Toerisme versus gedeputeerde Landbouw – zegt van 'ik heb hier nog wel 
wat budgetjes, dan kunnen we van één en één twee maken'. 

Een laatste bemerking in verband met het hoofdstuk Landbouw betreft de subsidies, namelijk dat qua 
motivatie voor het wijzigen van artikels – en we hebben hier een hele lijst gekregen – het soms niet 
gemakkelijk is om die als raadslid terug te vinden. Vaak ook gewoon omdat er geen motivatie werd 
genoteerd in de toelichting. Maar het is enerzijds toch een pleidooi om in de toekomst, als er wijzigingen 
zijn van subsidieartikels, dat in de toelichting te vermelden. 
Ik som er een drietal op: 
- bijdrage aan derden in functie van deelname aan beurzen en manifestaties. U somt dat ook op in de 

tekst bij het budget 2010 en u schrijft daarin dat het in 2010 7 500 EUR zal zijn en dat in 2009 het 
krediet op nul stond. Nu ben ik even gaan kijken in het voorstel van budget 2009 en daar stond effectief 
7 500 EUR ingeschreven. Men heeft dat artikel geschrapt. Maar kan men mij even duiden waarom dat 
in 2009 geschrapt is geweest en het alsnog opnieuw wordt ingevoerd? Zijn dan de motieven om het in 
2009 te schrappen zo anders dan die van 2010? 

- in verband met de subsidies voor diverse proefprojecten in Oost-Vlaanderen lees ik dat er een lichte 
stijging is van 65 000 EUR naar 75 000 EUR. Maar wat ligt daarvan aan de basis? 

- hetzelfde geldt voor de subsidies aan de Provinciale Landbouwkamer van Oost-Vlaanderen, waar toch 
wel een ernstige daling wordt voorzien van 355 500 EUR naar 320 740 EUR. 

Tot slot is er mijn bemerking in verband met de ondersteuning aan het Instituut voor Landbouw- en 
Visserijonderzoek, waar dit zou dalen van 12 500 EUR naar 2 500 EUR. Toch wel een zeer aanzienlijke 
daling. 

Ik blijf bij mijn bemerking dat wat betreft de subsidie van de Koninklijke Maatschappij voor Landbouw en 
Plantkunde voor het onderhoud van de plantencollectie. Dat hoort natuurlijk ook thuis bij de organisatie 
van de Floraliën, maar in het verleden heb ik al kritiek geuit op de organisatie. 
De provincie zegt: we hebben daar niets mee te maken. Daar waar men perfect bij een financiële 
ondersteuning ook een aantal voorwaarden zou kunnen stellen inzake de organisatie. Ik heb toen de 
gedeputeerde gewezen op een aantal kritieken die er waren vanuit de sector. 

Mijn allerlaatste bemerking slaat op het aandeel in de kostprijs van werken uitgevoerd in 
ruilverkavelingsverband. Daar is er een zeer opvallende daling, tenzij er decretaal voorzien is dat het 
aandeel verdwijnt, dat het uitdovend is. 
In 2008 stond het nog op 350 000 EUR, in 2009 was dat 496 000 EUR en nu wordt dat herleidt tot quasi 
niets, nog tot 16 000 EUR. 
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Zou u dat even kunnen toelichten? 
Dank u. 

De heer gedeputeerde Vercamer 

Mijnheer de Voorzitter, 
Ik ga globaal antwoorden. Maar mijnheer Veys heeft mij laten weten en ik lees letterlijk op: algemene 
tussenkomst – bijzondere aandacht voor omzet land- en tuinbouw, eerlijke prijs voor Oost-Vlaamse 
producten land- en tuinbouw, woonzorgdecreet op het platteland. 
Dat is het enige. 
Nu stelt hij hier continu detailvragen die normaal in een commissie komen. Dit is geen correcte manier 
van handelen. Maar ik zal antwoorden. 

De heer voorzitter 

Mijnheer Vercamer, 
U zal hem inderdaad in deze zin moeten antwoorden, natuurlijk. 

De heer gedeputeerde Vercamer 

We hebben afspraken over de manier waarop de interpellaties en de tussenkomsten ingediend worden. 

De heer voorzitter 

Mijnheer Vercamer, 
Blijf rustig. Ik heb die vraag niet gezien en u antwoordt hoe u wilt. Niemand legt u op hoe u moet 
antwoorden. 

BELEIDSNOTA P. 8: RUBRIEK: LANDBOUW – LANDSCHAPPELIJKE INTEGRATIE VERBETEREN 

Mevrouw Van Belle-Vanderstricht 

Hoe wordt de adviserende rol van de provincie op vlak van landschapsintegratie verder ingevuld? Welk 
doelpubliek wordt hiermee bereikt? 

BELEIDSNOTA P. 8: RUBRIEK: LANDBOUW –  DUURZAME BEDRIJFSSYSTEMEN PROMOTEN: TUSSENKOMST OVER 

(DUURZAAM) INTEGRAAL WATERBEHEER OP LAND- EN TUINBOUWBEDRIJVEN 

De heer Maes 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's, 
Het stimuleren van duurzame bedrijfssystemen op vlak van techniek en milieu, onder andere inzake 
integraal waterbeheer, is een belangrijke doelstelling voor de dienst Landbouw en Platteland. Water 
vormt één van de belangrijkste productiefactoren voor de land- en tuinbouw. 

- Via welke actoren wordt duurzaam integraal waterbeheer op land- en tuinbouwbedrijven ondersteund? 
- Welke thema's krijgen hierbij specifieke aandacht? 
- Met welke partners wordt er binnen het Kenniscentrum Water samengewerkt? 
- Welke initiatieven neemt de provincie voor het realiseren van deze doelstelling? 
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BELEIDSNOTA P. 8: RUBRIEK: LANDBOUW – KENNISUITBOUW ONDERSTEUNEN 

Mevrouw Van Belle – Vanderstricht 

Kunnen de proefcentra, vanuit hun functie, met de voorziene steun inspelen op het streven naar een 
duurzame landbouw? 

BELEIDSNOTA P. 9: RUBRIEK: PLATTELAND: GEBIEDEN MET EEN AANTAL TYPISCHE STEDELIJKE KENMERKEN EN 

EEN AANTAL PLATTELANDSKENMERKEN: KAN HET PROVINCIALE STEDELIJKE BELEID EN/OF HET PLATTELANDS-
BELEID HIEROP VOLDOENDE INSPELEN? 

Mevrouw Stockman 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's, 
De stad en het platteland verschillen van elkaar in bewoning, bebouwing en economische activiteiten. Het 
plattelandsbeleid is een beetje de keerzijde van het stedelijke beleid. Ze zijn niet tegengesteld aan elkaar, 
maar wel complementair. Voor het platteland is het van belang dat ingezet wordt op leefbare steden. 
Vanuit het platteland kunnen producten en diensten veel meer de stad worden ingebracht. Anderzijds is 
het belangrijk en interessant dat de stadsbewoner zich kan verplaatsen naar het platteland. De stad kan 
meer gebruik maken van het platteland. 

Oost-Vlaanderen heeft door het grootstedelijk gebied Gent en de regionale stedelijk gebieden Aalst en 
Sint-Niklaas ook een aantal gebieden die als peri-urbaan of peri-ruraal kunnen worden gekenmerkt. Dit 
zijn gebieden die een aantal typisch stedelijke kenmerken, maar ook plattelandskenmerken, vertonen. 
Kan het provinciale stedelijke beleid en/of het plattelandsbeleid hierop voldoende inspelen? Zijn er in 
2010 hieromtrent concrete acties voorzien? 
Dank u. 

BELEIDSNOTA P. 9: RUBRIEK: PLATTELAND – GEBIEDSGERICHTE WERKING BEGELEIDEN 
FINANCIËLE NOTA P. 150: G.U. 620 01/640 01 - VERBREDE TAAKSTELLING LAND- EN TUINBOUW – SUBSIDIES VOOR 

PROJECTEN DUURZAME ONTWIKKELING LAND- EN TUINBOUW: EEN LEEFBAAR EN BELEEFBAAR PLATTELAND 

UITBOUWEN VOOR ALLE PLATTELANDSACTOREN 

Mevrouw Willems 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's, 
LEADER is een onderdeel van het plattelandsbeleid, de zogenaamde As4. Het is vooral de bedoeling om 
met kleine projecten die van onderuit groeien – vanuit gemeentebesturen, middenveldorganisaties en 
particulieren – initiatieven te nemen die de leefbaarheid en beleefbaarheid van het platteland bevorderen. 

Alle publicaties die we daarover lezen, onder meer van de VLM "Naar een Vlaams plattelandbeleidsplan" 
en eveneens van de VLM "Buiten de lijnen" en de artikelen die daar recentelijk in "Lokaal" van de VVSG 
over verschijnen, hechten bijzonder veel belang aan een leefbare landbouw en aan initiatieven vanuit de 
gemeenten. 

Is uit de gegevens die momenteel beschikbaar zijn over de ingediende projecten tot nu toe met 
betrekking tot LEADER ook duidelijk af te leiden in Oost-Vlaanderen dat landbouw een belangrijke rol 
blijft spelen op het platteland en dat innoverende projecten voldoende aan bod komen in LEADER? 
Innoverende projecten, niet alleen voor de landbouw in de klassieke betekenis maar ook voor de 
'verbrede landbouw'. 

Op welke manier komen vernieuwende projecten van de gemeenten die de leefbaarheid en 
beleefbaarheid kunnen stimuleren aan bod, wetende dat indertijd in het kerntakendebat de afspraak 
gemaakt werd dat de provincie trekker zou zijn in het plattelandsgebeuren maar dat ze dat in nauw 
overleg met de gemeenten zouden doen? 
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Welke is de verhouding van projecten die "de bestuurs- en financiële kracht van plattelandsgemeenten en 
gebieden versterken" in de globaliteit van de ingediende projecten? 

BELEIDSNOTA P. 9: RUBRIEK: PLATTELAND – GEBIEDSGERICHTE WERKING BEGELEIDEN 
FINANCIËLE NOTA P. 150: G.U. 620 01/640 01 - VERBREDE TAAKSTELLING LAND- EN TUINBOUW – SUBSIDIES VOOR 

PROJECTEN DUURZAME ONTWIKKELING LAND- EN TUINBOUW: TUSSENKOMST OVER PLATTELANDSPROJECTEN 

De heer De Vuyst 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's, 
Zoals we in de beleidsnota bij het voorliggende budget kunnen lezen is het streefdoel in deze rubriek de 
ontwikkeling van het Oost-Vlaamse buitengebied als dynamische en multifunctionele ruimte. Men wil dit 
realiseren via de techniek van de zogenaamde projectoproepen binnen het volledige Oost-Vlaamse 
buitengebied of volgens de LEADER-methodiek in afgebakende deelgebieden zoals daar zijn: LEADER-
Meetjesland, Leie, Schelde en LEADER-Vlaamse Ardennen. Samen met Europa en Vlaanderen zorgt 
onze provincie voor de financiële middelen. Zo werd in ons budget 2010, net zoals voor 2009, een bedrag 
van 25 000 EUR ingeschreven. Graag had ik dan ook wat meer achtergrondinformatie en een antwoord 
op enkele concrete vragen. 

Wat is de eigenlijke inbreng van Europa en van Vlaanderen in deze materie? Hoe worden deze middelen 
verdeeld over de verschillende plattelandsgebieden, enerzijds LEADER en anderzijds de andere 
buitengebieden? Zijn er reeds concrete projecten gekend voor de nabije toekomst? 

Tot slot heb ik nog twee concrete bemerkingen over het verleden. In de Vlaamse Ardennen werd er door 
de plaatselijke werkgroep LEADER in 2008 een project dat in uitvoering werd gebracht in 2009 en waarbij 
ter bescherming van de steenuil een 400-tal nestbakken werden opgehangen op strategische plaatsen, 
begeleid door reizende tentoonstellingsstanden, een educatieve fiche voor scholen en geïnteresseerden 
en last but nog least de productie en de commercialisering van het steenuilbier. Is dit alles nog in 
overeenstemming met de principes van de plattelandsprojecten? Vaak ook komen in de 
plattelandsprojecten onderdelen terug waarbij men aanduidingsborden wil plaatsen. Zijn er in ons 
landschap al niet voldoende signalisatie- en aankondigingsborden? 
Ik dank u. 

BELEIDSNOTA P. 10: OPERATIONELE DOELSTELLING: NATUURRIJK LANDBOUWBEHEER STIMULEREN: VRAGEN 

OVER DE ACTIE "VERBIJSTERENDE BIJEN" 

Mevrouw De Cock 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's, 
De actie ‘Verbijsterde bijen’ is vorig jaar voor de eerste keer op het getouw gezet. Aan hoeveel 
particulieren is er vorig jaar bloemenzaad uitgedeeld? Wordt de actie op dezelfde manier als vorig jaar 
georganiseerd? Als ik me niet vergis kon je enkel zaad afhalen in Het Leen en in Gent. Kan men er 
volgend jaar niet voor zorgen om bijvoorbeeld een afhaalpunt in alle centrumsteden te voorzien, of in de 
verschillende provinciale domeinen of uitleendiensten? Mijnheer de eerste gedeputeerde heeft het 
daarnet nog gezegd dat de provincie er is voor ieder van ons. Voor sommige bewoners is het echt niet 
evident om naar Gent of naar Eeklo te gaan. 
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BELEIDSNOTA P. 10: OPERATIONELE DOELSTELLING: DYNAMISCH MULTIFUNCTIONEEL BUITENGEBIED 

ONTWIKKELEN VIA GEÏNTEGREERDE EN GEBIEDSGERICHTE ACTIES - ACTIE 3: UITBOUWEN VAN DE PROVINCIALE 

KWALITEITSKAMER VOOR OOST-VLAANDEREN: VRAAG NAAR EEN STAND VAN ZAKEN 

De heer Dekimpe 

In het kader van het plattelandsbeleid is de Provinciale Kwaliteitskamer voor Oost-Vlaanderen opgericht. 
Wat is de stand van zaken en kan nu reeds de meerwaarde van een dergelijke Provinciale 
Kwaliteitskamer aangetoond worden? Welke initiatieven worden er in het vooruitzicht gesteld? 

FINANCIËLE NOTA P. 152: G.U. 620 02/640 09 - IMAGOVERSTERKENDE INITIATIEVEN - SUBSIDIES TER 

ONDERSTEUNING VAN BEZOEKEN AAN ACTIEVE LAND- EN TUINBOUWBEDRIJVEN: VRAGEN OVER LANDBOUW- EN 

PLATTELANDSEDUCATIE 

Mevrouw De Vos 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's, 
In 2009 werd een nieuw subsidiereglement goedgekeurd in het kader van landbouw- en 
plattelandseducatie. Zijn er reeds cijfergegevens beschikbaar van het aantal scholen, leerlingen en 
kinderopvangdiensten die reeds gebruik maakten van deze subsidie? 

Aangezien het reglement voorziet dat alleen scholen en diensten voor kinderopvang toegelaten zijn om 
deze boerderijen te bezoeken, zou ik de vraag willen lanceren om de actieve boerderijen beter bekend te 
maken aan de ganse samenleving door dit reglement uit te breiden naar de vele verenigingen die Oost-
Vlaanderen rijk is. Zo kan men enerzijds de banden versterken met het boerenleven en anderzijds kan 
men de mogelijkheid creëren om het imago van het hedendaags land- en tuinbouwleven inzake 
duurzaamheid beter bekend te maken. 
Dank u wel. 

FINANCIËLE NOTA P. 152: G.U. 620 02/640 09 - IMAGOVERSTERKENDE INITIATIEVEN - SUBSIDIES TER 

ONDERSTEUNING VAN BEZOEKEN AAN ACTIEVE LAND- EN TUINBOUWBEDRIJVEN: VRAGEN OVER DE EFFECTEN VAN 

DEZE SUBSIDIES 

Mevrouw Colen 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's, 
Mijn vraag overlapt een beetje met de vorige tussenkomst. Ik zal mij beperken tot wat de collega nog niet 
gevraagd heeft. 

Dat het ondersteunen van bezoeken van scholen aan land- en tuinbouwbedrijven nodig en zeer zinvol is 
in deze moderne tijd, is een open deur intrappen. Voor vele kinderen en zelfs ook voor vele leerkrachten, 
is dat het enig moment dat ze echt in contact komen met waar bijvoorbeeld de melk vandaan komt of hoe 
ons voedsel geteeld wordt. Wanneer een school echter een dergelijk bezoek plant en beroep wil doen op 
dit reglement, moeten ze eigenlijk twee keer een formulier invullen. Eerst een aanvraagformulier en na 
afloop van het bezoek een evaluatieformulier om dan uiteindelijk 30 EUR te krijgen. 30 EUR is natuurlijk 
beter dan niets, maar dat lijkt mij toch maar een bijzonder klein bedrag. 

Ik had hieromtrent een paar vragen. Kent het reglement veel succes? Worden de ingediende evaluaties 
gebruikt? Want die kunnen natuurlijk een nuttig instrument zijn om de land- en tuinbouwbedrijven tips te 
geven over hoe het bezoek nog beter kan verlopen. 
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Maar toch had ik vooral de bemerking of de 12 500 EUR die op deze post in het budget staat 
ingeschreven niet beter gebundeld zou worden om in plaats van vele kleintjes van 30 EUR, één groot 
ondersteunend initiatief te nemen dat op didactisch vlak of op andere manieren dergelijke bezoeken 
aanmoedigt. Want ik vermoed dat scholen die toch al een bezoek gepland hadden, die 30 EUR wel mee 
zullen nemen, maar dat dit niet echt het element zal zijn dat zal doorwegen of een school nu een bos of 
een landbouwbedrijf bezoekt. 

FINANCIËLE NOTA P. 154: G.U. 620 04/640 09 - SUBSIDIE AAN HET PROVINCIAAL VERBOND DER VOLKSTUINEN: IS ER 

IN OOST-VLAANDEREN NOG BEHOEFTE AAN BIJKOMENDE VOLKSTUINEN? 

Mevrouw Van Keymolen 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's, 
Aan de rand van de stad of langs spoorlijnen zien we soms volkstuinen. Dat zijn kleine lapjes grond waar 
stadsmensen groenten, fruit of bloemen telen. Naast de voedselvoorziening hebben deze volkstuinen ook 
een sociale en recreatieve functie. En door het toenemen van het aantal allochtone huurders de laatste 
jaren kunnen volkstuinen bijdragen tot de realisatie van de multiculturele samenleving. 

Hun nut is alleszins bewezen. Er is een subsidie voorzien aan het Provinciaal Verbond der Volkstuinen. Is 
er in Oost-Vlaanderen nog behoefte aan bijkomende volkstuinen? Wordt hier nog iets voor voorzien in 
2010? 

FINANCIËLE NOTA P. 154: G.U. 620 04/640 11 – SUBSIDIE AAN BOEREN OP EEN KRUISPUNT VZW: OP WELKE MANIER 

WIL DE PROVINCIE DIT OPZET ONDERSTEUNEN? 

Mevrouw De Gussem 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's, 
Deze tussenkomst sluit inderdaad aan bij een aantal tussenkomsten die reeds gehouden zijn. 
Dat het niet goed gaat met de landbouw in Vlaanderen, in heel Europa zelfs, zal niemand onder u 
ontgaan zijn. De tractoren trokken naar Brussel, de boeren kwamen op straat en de boerinnen hielden op 
diverse plaatsen stille betogingen. Heel wat landbouwers produceren met verlies en heel wat gezinnen 
verkeren in grote onzekerheid. 

Sinds een paar jaar is de vzw Boeren op een Kruispunt opgericht. Dat is een samenwerkingsverband van 
zowat alle spelers uit de sector. Deze organisatie kampt nu, ook in Oost-Vlaanderen, met een toeloop 
aan vragen. De nood aan begeleiding, zowel economisch-technisch als psychosociaal groeit gestadig. De 
druk wordt groot en bijkomende middelen zijn dan ook meer dan nodig. Op welke manier is de provincie 
bereid om hier haar verantwoordelijkheid op te nemen? 

FINANCIËLE NOTA P. 154: G.U. 622 03/640 04 - TUINBOUW - SUBSIDIE AAN HET INTERPROVINCIAAL PROEFCENTRUM 

VOOR DE BIOLOGISCHE TEELT (PCBT): PLEIDOOI OM DE SUBSIDIE TE VERHOGEN TOT 50 000 EUR 

De heer Stockman 

Geachte heer Voorzitter, Leden van de Deputatie, Geachte Collega's, 
In uw beleidsnota, waar een krachtig en duurzaam land- en tuinbouwbeleid op de voorgrond staat, is de 
subsidie aan het Interprovinciaal Proefcentrum voor de Biologische Teelt van groot belang. Het is jammer 
dat deze subsidie na 2006 met 1/5de gedaald is, dat is met andere woorden een daling van 20%. 

Het bevorderen van de uitbouw van kenniseenheden en structuren in deze sector is van cruciaal belang. 
In een wereld waar men steeds meer aandacht besteed aan gezonde voeding kan dit interprovinciaal 
bedrijf nochtans een grote bijdrage leveren tot het ontwikkelen van verschillende biologische producten. 
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Mag ik u dan beleefd vragen de subsidie op te willen trekken tot 50 000 EUR, zodat we terug op hetzelfde 
niveau komen te staan als onze West-Vlaamse partner? 
Met dank. 

LOGISTIEK 

BELEIDSNOTA P. 94: STRATEGISCHE DOELSTELLING: DUURZAAM AANKOOPBELEID VOEREN DOOR EEN 

VERHOOGDE AANDACHT VOOR MILIEU EN SOCIALE CRITERIA BIJ AANKOPEN: WELKE CRITERIA ZAL MEN HIERBIJ 

HANTEREN? ZAL MEN OOK DUURZAME AANKOPEN STIMULEREN DOOR BV. HERGEBRUIK WAAR MOGELIJK? 

Mevrouw Van Keymolen 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's, 
De Provincie stelt zich tot doel om een duurzaam aankoopbeleid te voeren door een verhoogde aandacht 
voor milieu en sociale criteria bij aankopen. Welke criteria zal men daarvoor gebruiken? Gaat men zelf 
bepaalde criteria vooropstellen of zal men deze elders ‘lenen’? Voor welke beleidsdomeinen voorziet men 
dit? Is men bijvoorbeeld ook van plan om bepaalde criteria op te nemen in bestekken voor grotere 
infrastructuurwerken? 

Men investeert ook in de centrale aankoopdienst. Gaat men hier ook duurzame aankopen stimuleren, 
bijvoorbeeld door hergebruik en waar mogelijk van de ene dienst naar de andere? 

FINANCIËLE NOTA P. 30: B.U. 101 02/241 21 – DEPUTATIE – AUTO'S EN BESTELWAGENS – AANSCHAF: VRAGEN 

OVER HET WAGENPARK VAN DE DEPUTATIE EN OVER HET PROVINCIALE WAGENPARK 

De heer Veys 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's, 
Iedereen heeft ze al voorbij zien zoeven, de stijlvolle wagens van de Oost-Vlaamse deputatie. Blijkbaar 
zal men voor het jaar 2010 het wagenpark uitbreiden. Ik had graag vernomen wat daar de motivatie en 
het doel van is, alsook op welke basis het bedrag van 40 000 EUR voor 2010 in het budget is 
ingeschreven. 

In tweede orde wil ik even vragen in hoeverre – gedeputeerde Bruggeman is hier natuurlijk niet, maar 
gedeputeerde Vercamer zal wel kunnen antwoorden – er ook rekening zal worden gehouden met de 
ecoscore van het huidig wagenpark van de deputatie alsook van de nieuwe wagen die zal worden 
aangeschaft. Het is namelijk zo dat mevrouw Bruggeman in de zitting van 16 april er op gewezen heeft 
dat gesteld wordt aan alle provinciale diensten dat de wagens minimum een ecoscore moeten halen van 
60. Hoe hoger de ecoscore, hoe milieuvriendelijker. Ik vermoed natuurlijk dat men gekeken heeft welke 
ecoscore de wagens van de gedeputeerden halen om dan te zeggen dat je toch moeilijk een nog hogere 
ecoscore kunt eisen. Maar ik wil er de deputatie toch op wijzen dat zelfs de ministers en kabinetchefs van 
de Vlaamse regering als minimum ecoscore 63 hebben gesteld. En ik denk dat de deputatie zich 
misschien wat bescheidener mag opstellen tegenover de ministers en kabinetchef, dat zij toch mogen 
kiezen voor wagens met een hogere ecoscore. En liefst niet de huidige ecoscore van de wagen van 
minister Freya Van den Bossche, want die scoort zeer slecht met 47. Ik vind dat de deputatie op de 
proppen zou moeten komen met een ecoscore hoger dan 60. Als ze dit niet doen, waarom niet? 

Tot slot wil ik er nog even op wijzen dat in de beleidsverklaring voor het budget 2010 onder meer wordt 
gepleit voor de opmaak van een actieplan om het wagenpark milieuvriendelijker te maken. Natuurlijk 
moeten daar ook de nodige middelen voor voorzien worden. Als men één wagen vervangt, één zwaluw 
maakt de lente niet. Hoe staat het met de vervanging van de rest van de wagens? Het gaat trouwens 
toch over wagens met een leasingcontract, dus een iets bescheidenere wagen zou zeker geen probleem 
zijn. 
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Ik weet dat men op dit moment in volle voorbereiding is met de belettering van diverse wagens binnen de 
provincie. Gaat men misschien ook overwegen om de wagens van de gedeputeerden, die uiteindelijk 
betaald zijn met provinciaal geld, ook te beletteren zodanig dat ook zij deel kunnen uitmaken van die dure 
regiomarketingcampagne? 
Dank u. 

FINANCIËLE NOTA P. 30: B.U. 101 02/241 21 – DEPUTATIE – AUTO'S EN BESTELWAGENS – AANSCHAF: AANSCHAF 

VAN EEN NIEUWE WAGEN MET REPRESENTATIEF KARAKTER: WORDT HIERBIJ REKENING GEHOUDEN MET 

MILIEUCRITERIA? 

Mevrouw Van Keymolen 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's, 
Mijnheer Veys heeft het al in het lang en in het breed uiteengezet, maar mijn vraag is eigenlijk heel 
concreet en kort. Wordt er bij de aanschaf van de nieuwe auto met representatief karakter ook rekening 
gehouden met milieucriteria? Kiest men bewust voor een energiezuinige wagen? Houdt men rekening 
met de Ecoscore? 

GRIFFIE 

BELEIDSNOTA P. 96: OPERATIONELE DOELSTELLING: EEN WORKFLOW TER BESCHIKKING STELLEN VOOR HET 

(DEEL)PROCES 'BESLISSINGEN DEPUTATIE' DOOR HET VERNIEUWEN VAN HET NOTULERINGSPAKKET DEPUTATIE: 
VRAAG OVER HET NOTULERINGSPAKKET DEPUTATIE 

De heer Veys 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's, 
Ik kan daar redelijk kort over zijn. De problematiek die bijna jaarlijks wordt aangehaald en vandaag nog te 
berde is gebracht door collega Rik Franck, is de ontsluiting van de notulen deputatie tegenover de leden 
van de raad. Het is trouwens zo dat decretaal er de verplichting is dat elk raadslid de notulen deputatie 
toegestuurd moet krijgen. Tot op heden is dat niet het geval. Het is wel zo dat er een publicatie van de 
agendapunten van de deputatie raadpleegbaar is voor elke Oost-Vlaming. Dat wordt redelijk kort nadat 
de deputatie heeft plaatsgevonden gepubliceerd. Maar ik denk toch dat, wanneer wij het decreet in 
handen nemen, het niet volstaat om ons enkel in kennis te stellen van de agenda. Ook de besluiten 
moeten ons ter kennis worden gesteld. 

De gedeputeerde heeft altijd geschermd met het argument dat we hier een fractielokaal hebben met een 
computer en toegang tot het intranet. We hebben allemaal wel een mooie laptop gekregen, die iedereen 
gebruikt om zijn tussenkomsten uit te tikken, Mijnheer Heyerick, maar ik denk toch dat we er over moeten 
waken, want de interpretatie van die ontsluiting is zeer beperkend. Men moet speciaal naar Gent komen. 
Voor mij is dat gemakkelijk, want ik sta hier op drie minuten met mijn fiets. Maar ik denk dat 
mijnheer Stockman in de vele keren dat hij de notulen gaat inkijken, als hij van Ronse komt, wel een tijdje 
onderweg is. Ik denk ook dat het gebouw in het weekend niet toegankelijk is en 's avonds schept dat ook 
enige problemen. Dus men moet quasi apparatsjik zijn, zoals in mijn geval, of gepensioneerde in het 
andere geval om hier die notulen te komen inkijken. 

Maar, edoch, er is hoop, misschien dat er een formule komt, want wat lees ik in de beleidsverklaring 2010 
bij dienst Griffie? "Een workflow ter beschikking stellen voor het deelproces beslissingen deputatie door 
het vernieuwen van het notuleringspakket deputatie". Bij de acties is dat dan "De ontwikkeling in eigen 
beheer en implementatie van een nieuw notuleringspakket deputatie". Dat is de beleidsverklaring 2010. 
Maar wanneer wij teruggaan naar de beleidsnota 2009 lees ik: "Het verder uitbouwen van het 
notuleringspakket deputatie tot een volwaardige elektronische workflow met uitgebreide 
documentkoppeling". Actie: "Het definitief afwerken van het notuleringspakket deputatie met uitgebreide 
documentkoppeling". Dat was in 2009! Wat lees ik in de beleidsnota 2008? "Er komt een nieuw en 
uniform agenderings- en notuleringspakket deputatie en provincieraad inclusief digitale dossieropbouw". 
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Collega's, jaar na jaar herhalen wij hetzelfde zinnetje en dezelfde plannen. Als raadslid merken wij daar 
geen enkel verschil, integendeel. Wij worden geconfronteerd met nota's die niet worden nagekomen 
sinds 2008. Dus in 2007 was men al met dat plan bezig. En wat merken wij daarvan? Niets! Vandaar mijn 
pleidooi om er werk van te maken en ervoor te zorgen dat wij als raadslid via een paswoord thuis toegang 
kunnen hebben tot die notulen deputatie. 
Dank u wel. 

JURIDISCHE ONDERSTEUNING 

BELEIDSNOTA P. 97: STRATEGISCHE DOELSTELLING: EEN KWALITATIEVE REGELGEVING NASTREVEN MET OOG 

VOOR VEREENVOUDIGING: SCREENING VAN DE PROVINCIALE REGELGEVING MET HET OOG OP DE EUROPESE 

DIENSTENRICHTLIJN: VRAAG NAAR EEN STAND VAN ZAKEN 

De heer Veys 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's, 
De Europese dienstenrichtlijn heeft tot doel een echte interne dienstenmarkt te realiseren en werd op 
15 november 2006 goedgekeurd in het Europees parlement en op 27 december 2006 bekend gemaakt in 
het publicatieblad van de Europese Unie. Uiterlijk drie jaar later, dus vóór 28 december 2009, moet alle 
regelgeving van nationale, regionale, provinciale en lokale besturen omgezet zijn en voldoen aan deze 
EDRL. Eind 2007 werden reeds de gemeenten, en dus ook de provincies, hierover geïnformeerd via 
informatiesessies van het Agentschap Binnenlands Bestuur in de diverse provinciehoofdsteden. Op 
18 oktober organiseerde het Agentschap Binnenlands Bestuur in samenwerking met de VVSG een 
sessie met workshops over de Europese dienstenrichtlijn. Vorige week nog verscheen in het blad van de 
VVSG, wat wij als raadslid natuurlijk niet krijgen maar wat wel vrij toegankelijk is, een oproep van het 
Agentschap Binnenlands Bestuur om deel te nemen aan infosessies over wat juist verwacht wordt van de 
lokale besturen en wat ze nog in de nabije toekomst, dus voor die bewuste 28 december 2009, dienen te 
realiseren. Maar blijkbaar zijn heel wat besturen nog niet rond met de omzetting van die EDRL. Het is 
namelijk zo, en dan spreek ik niet alleen voor de provincie Oost-Vlaanderen maar in feite op Europees 
niveau, één op drie lidstaten zal voor 28 december de Europese dienstenrichtlijn hebben omgezet in 
wetgeving. Dus slechts één op drie. In België zal bijvoorbeeld de vertaling van de Bolkesteinrichtlijn, want 
zo wordt dat genoemd, in totaal zo'n 400 wettelijke maatregelen vergen, ik spreek dan op federaal vlak. 
De Europese commissie rekent op een éénmalige groei van het bruto binnenlands product met 0,5 tot 
1,5%. 

Wat de provincie Oost-Vlaanderen betreft, ik ben daar als raadslid nog niet echt geconfronteerd mee 
geweest. Ik heb daar ook nog niet echt naar gezocht. Ik heb dat trouwens thuis niet kunnen doen via het 
extranet in de notulen deputatie. Het gevolg is dat men in drie fasen moet overgaan tot de realisatie 
daarvan. Eerst is er de préscreening van de eigen regelgeving, nadien een grondige screening en nadien 
de opmaak van een finale lijst waarin alle regelgeving die niet in overeenstemming zou zijn met de EDRL 
is opgenomen. Ook heel belangrijk bij heel die operatie is de creatie van een uniek loket. Een uniek loket 
waar iedere dienstleverancier, een aanbieder van een economische dienst, terecht zou kunnen voor 
procedures, formaliteiten enzovoort. 

Vandaar mijn vraag naar de stand van zaken. In hoeverre is de provincie Oost-Vlaanderen daar reeds 
mee bezig en wat werd reeds concreet gerealiseerd? Ik verwijs naar de opmaak van die finale lijst, de 
grondige screening en de préscreening. Wat zijn daar de resultaten van? Zal men effectief werken met 
een uniek loket als centraal aanspreekpunt? En zoniet, waarom? Welke procedures zullen er voorzien 
zijn om te voldoen aan die EDRL voor het loket? Zal de provincie buiten de toepassing van de EDRL een 
uniek loket installeren voor burgers die een beroep wensen te doen op de administratie? 
Dank u wel. 
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COMMUNICATIE 

ALGEMENE TUSSENKOMST 

De heer Veys 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's, 
Communicatie is in politiek heel belangrijk. En we hebben het in de voorbije maanden kunnen vaststellen, 
ook voor de deputatie is communiceren heel belangrijk. Ik denk dat de provincie in de ganse campagne 
rond de regiomarketing- en imagocampagne van de provincie al heel wat middelen heeft gestoken tot op 
heden. Als we teruggaan in de tijd zien we dat de eerste onderzoeken reeds gebeurd zijn in 2007.  

Als we kijken naar hetgeen de provincie vandaag uittekent mis ik eigenlijk toch een eerste evaluatie van 
de investering van de campagne zoals die gevoerd werd. In hoeverre trekt de provincie daar zelf lessen 
uit, stuurt ze zelf de campagne en heeft ze zelf ondervonden of er noodzakelijke maatregelen genomen 
moeten worden? Het kan zijn dat de gedeputeerde mij antwoordt dat je dat in feite al een beetje kan 
lezen in het budget 2010 zoals zij dat hier vandaag toelichten. Maar dan stellen wij toch vast dat veel van 
de artikelen gewoon hernomen worden, zoals die ook in het budget 2009 opgesomd staan. Ik denk 
bijvoorbeeld aan de samenwerking met de regionale televisie voor TV Provincie, campagnes in het kader 
van regiomarketing, realisatie publicaties voor Gids voor Oost-Vlamingen, fotoreportages, huisstijl en 
advertising. Ik denk dat dit toch een pak zaken zijn zoals wij die in 2009 gekend hebben en waarvan ik 
toch meen dat de schaalvoordelen of de basisprincipes van gans die regiomarketing toch wel een 
gewijzigde koers op het vlak van communicatie gemaakt hebben. Wanneer we kijken naar de diverse 
artikelen bij het budget 2010 valt het mij ook op dat niet minder dan 200 000 EUR is voorzien voor de 
plaatsing van signalisatie aan provinciale eigendom. Ik vind dat toch wel een zeer hoog prijskaartje voor 
heel die campagne. Wij hebben toen gewaarschuwd voor het prijskaartje. Dat is een uitgave die men 
wenst te doen in 2010. Ik stel vast dat er nu al een pak uitgaven gemaakt zijn. Ik had veeleer gehoopt dat 
de totale kost van enkel de fysieke campagne – dus het veranderen van banners, naambordjes en 
stickers – een deel van die 200 000 EUR zou zijn. Het is mij ook opgevallen dat er in het budget 2010 
6 000 EUR is voorzien bij 'Externe en interne communicatie, erelonen, presentiegelden en andere 
vergoedingen'. Ik dacht dat we die kosten, die investeringen, al gedaan hadden. Blijkbaar moeten daar nu 
toch nog bijkomende middelen voorzien worden om opnieuw één of ander duur bureau, die liefst Engelse 
teksten opstelt en in de kleurtjes van de coalitie werkt, bij voorkeur oranje, de provincie nog wat op kosten 
jaagt. 

Een ander opmerkelijk detail in het budget 2010 is opnieuw bij de post 'Interne en externe communicatie - 
opbrengsten uit werking', want er wordt 10 000 EUR voorzien. In 2009 was dat nog 100 EUR aan 
opbrengsten. Dus men voorziet nu blijkbaar inkomsten uit de aanmaak van tentoonstellingspanelen, 
foto's, laminaat en andere grafische werken. De provincie gaat in feite al een beetje aan concurrentie 
doen in de sector die instaat voor dergelijke productie. Men gaat blijkbaar producten aanmaken en die 
dan verkopen. Men voorziet een inkomstensaldo van ongeveer 10 000 EUR. 

Wij hebben het geluk hier vandaag de bespreking te hebben van het communicatiebeleid en dat geeft mij 
de kans om even terug te grijpen naar het Jaarverslag Communicatie 2008. Er stond helaas enkel een 
akteneming geagendeerd, maar vandaag maak ik graag even misbruik om hier toch een pleidooi voor te 
houden. Wanneer wij terugblikken op de communicatie van de voorbije periode denk ik eerst en vooral 
aan de telenovelle Louis Louise. Daar is toch 100 000 EUR van het budget naartoe gegaan. Ik stel vast 
dat de provincie voorlopig niet opnieuw participeert in een gelijkaardige operatie, toch niet budgettair. De 
kater is precies nog groot genoeg. Misschien kan de gedeputeerde mij vandaag nog overtuigen wat 
effectief de meerwaarde geweest is van die 100 000 EUR. Dat is wellicht de vele provinciale logo's en 
gedeputeerden die in beeld zijn geweest. Maar ik denk dat het initieel de vraag was om diverse 
provinciale domeinen in beeld te brengen. In hoeverre is dat gebeurd? Dat de stad Gent en het mooie 
dakappartement van schepen Versnick veel in beeld geweest zijn hebben we allen gezien, maar dat was 
niet de optie bij de provincie Oost-Vlaanderen om 100 000 EUR aan de betrokken telenovelle te geven. 
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Er is nog een laatste bemerking. Ik denk dat ik dan mijn lijstje, zoals ik dat heb ingediend, heb afgewerkt. 
In verband met TV Provincie, het plan is in ieder geval geslaagd om de media hier weg te houden. 
Blijkbaar moet men de media betalen of nog liever een persconferentie op voorhand geven om ervoor te 
zorgen dat er totaal geen aandacht wordt gegeven aan de zittingen, laat staan aan de standpunten of de 
tussenkomsten hier in de raad. We hebben gisteren op Belga en vandaag in de krant kunnen zien dat we 
het daarbij zullen moeten houden. Maar er is nog altijd TV Provincie waar, volgens mij, toch een 
meerderheid van de raadsleden zijn waardering over uit. Maar in hoeverre zal de huidige samenwerking 
op een identieke wijze verdergezet worden in 2010? Zullen er wijzigingen zijn? Zal de deputatie opnieuw 
de hand strak houden aan de regie en zeggen: "Vandaag zult gij deze gedeputeerde interviewen over dit 
onderwerp"? Mijnheer Vercamer, ik heb documenten gezien vanuit de dienst Communicatie waarin er 
duidelijk wordt gewezen op de taakverdeling en waarin staat dat die bepaalde gedeputeerde vandaag dit 
nummertje zal brengen. Dus dat gebeurt effectief onder uw verantwoordelijkheid. U bent nog altijd 
gedeputeerde voor Communicatie. Of zal men de kans geven aan de vrije nieuwsgaring om niet alleen de 
verplichte nummertjes van de deputatie, maar ook om politieke debatten rond moties en interpellaties aan 
bod te laten komen? Of zal men opnieuw die formule hanteren in 2010? 

Een laatste bemerking is mijn pleidooi over Informeel. Ik heb dat onlangs nog gehouden. Er rest mij in 
feite enkel de kans om zelf een voorstel aan de raad voor te leggen om tegemoet te komen aan het feit 
dat Informeel niet enkel het huisblad is van de deputatie, maar het propagandablad, of minstens het 
infoblad, is van de provincieraad. Ik denk dat dit wel een mogelijkheid moet bieden. 
Dank u. 

De heer gedeputeerde Vercamer 

Mijnheer de Voorzitter, 
Ik moet andermaal protesteren en dezelfde opmerking maken. Mijnheer Veys heeft mij gezegd: 
"Algemene tussenkomst, met bijzondere aandacht voor regiomarketing (stand van zaken)". Daar heb ik 
mij op voorbereid. "TV Provincie (evaluatie en visie 2010) en publicaties (Informeel, brochure 
provincieraad)". Hij houdt hier een speech van 20 minuten. Hij geeft zelfs niet een paar detailvragen door. 
En hij stelt die detailvragen ook nooit op de commissie. Ik vind dit geen correcte manier van werken. Ik 
zal mijn best doen om te antwoorden. Maar ik vind dit niet correct, dit is een spelletje dat hij speelt. We 
weten dus ondertussen hoe we over hem moeten denken. 

De heer voorzitter 

Mijnheer Vercamer, u zal dus inderdaad antwoorden naar best kunnen en Mijnheer Veys of Mijnheer 
Joris, mocht hij nu vandaag Chinees spreken, dan wordt er ook niet geantwoord. Ze komen af met 
dergelijke thema's. 

BELEIDSNOTA P. 98: RUBRIEK: INWONERS INFORMEREN: VRAGEN OVER TV PROVINCIE 

Mevrouw De Cock 

Geachte heer Voorzitter, Geachte heren en mevrouw Gedeputeerden, Beste Collega's, 
Sinds enige tijd bestaat TV Provincie. Het project zou worden geëvalueerd. Zijn er al resultaten van die 
evaluatie bekend? Bereikt men er een groot publiek mee, ook op zondagmorgen? Of kan er eventueel 
gesproken worden over een andere uitzenddag of uitzenduur? Blijft het concept volgend jaar hetzelfde of 
wil men over gaan naar een livestream? Is er gepeild naar de eventuele interesse van de Oost-Vlaamse 
burger voor zo een livestream? Ik ben ervan overtuigd dat de Oost-Vlaamse burger goed en meer 
geïnformeerd moet worden over de provincie en TV Provincie kan daartoe een geschikt middel zijn, maar 
ik denk ook dat we in tijden van economische crisis niet al te lichtzinnig mogen omgaan met de 
budgetten. We moeten er dus goed over nadenken over hoe we de burgers maximaal kunnen informeren 
over de provincie en daarbij toch rekening houden met het budget. 
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ARCHIEF 

De heer voorzitter 

Mijnheer Veys, begin je te begrijpen, ik zeg dat vaderlijk tegen u, dat somtijds inderdaad de interesse 
wegebt als men zo voortdurend over hetzelfde moet spreken? U heeft het woord. En daarna nog eens. 

ALGEMENE TUSSENKOMST 

De heer Veys 

Mijnheer de Voorzitter, 
Ik dank u voor uw begrip, maar het is niet nodig hoor. Ik trek mijn plan. Uw bekommernis zal geen invloed 
hebben op mijn inzet. Mijn bekommernis zal ook geen invloed hebben op de inzet van sommige collega's, 
dus laten we dat maar achterwege. 

Collega's, 
De problematiek van het archief is recent in een interpellatie aan bod gekomen. Ik heb mij de moeite 
getroost om de cijfers er eens op na te slaan, ook de cijfers van de voorgaande jaren. De problemen die 
we geschetst hebben worden helaas niet onderschreven door de gedeputeerde. En in die zin wil ik wel 
een toegeving doen. Er is misschien niet echt schimmelvorming maar wel degelijk vochtinsijpeling. Maar 
zelfs dat wordt betwist. Het zou over zoutkristallen gaan die zich daar gevormd hebben. Maar 
ondertussen heb ik het geluk gehad om via het extranet van de provincie Oost-Vlaanderen tot de 
vaststelling te komen dat er in het programma, dat specifiek ontworpen is om de diverse gebouwen op te 
volgen inzake werken, wel degelijk letterlijk en woordelijk sprake is van vochtinsijpeling in de gebouwen 
van het provinciaal archief. Er wordt zelfs gezegd dat op dit moment de kelder onbruikbaar is als archief. 
Maar wat hebben wij nochtans vastgesteld toen wij daar als raadslid een bezoek hebben gebracht? Het 
staat daar vol met archief. Nu moet u mij, Mijnheer de Gedeputeerde, eens komen uitleggen dat uit een 
analyse die door uw eigen administratie wordt gemaakt – dus niet door het Vlaams Belang of niet door 
een Vlaams Belanger die uitspraken lokt uit de mond van een ambtenaar maar in het pakket dat voor het 
onderhoud van alle gebouwen wordt bijgehouden – blijkt dat op dit moment de kelders onbruikbaar zijn 
als archief. Wat lezen wij hier in het budget 2010? Ik stel bijvoorbeeld vast op het vlak van werking: 
aanschaf van rekken van 67 000 EUR, hetgeen voorzien was in 2009 en die er nog niet zijn gekomen, 
dat die ook in het budget 2010 niet zijn ingeschreven. Ofwel had men die uitgave in 2009 moeten doen 
en effectief uitvoeren, ofwel in 2010. Maar waarom zijn die rekken er nog steeds niet? Ik verwijs naar de 
67 000 EUR die in het budget 2010 niet bij de uitgaven staan ingeschreven. 

Een tweede punt in verband met de problematiek van het archief is het personeelsbeleid. U heeft gezegd 
dat het niet nodig is om daar meer personeel te voorzien door het aantal bezoekers dat wij in het archief 
hebben. Mijnheer Liebaut is daar ongetwijfeld een objectieve bondgenoot in. Ik heb eens de moeite 
gedaan om het jaarverslag van de provinciale archiefdienst van West-Vlaanderen op te vragen. Bij mijn 
weten verzamelen ze daar niet meer papier of is daar geen grotere fascinatie aanwezig voor papier, maar 
alleen al de personeelsstructuur op zich staat totaal niet in verhouding met hetgeen wij hier in Oost-
Vlaanderen voorzien. Ik denk dat er minimaal 10 medewerkers zijn binnen het provinciaal archief van 
West-Vlaanderen. Er is ook een totale werking ontwikkeld omtrent het ontsluiten van dergelijke 
publicaties, de bewaring en de bewerking. Ik denk dat u beter eens lezing zou hebben van de provinciale 
archiefcommissie en de provinciale archiefdienst van West-Vlaanderen. U beroept zich altijd op uw goede 
contacten met West-Vlaanderen, wel, u zou daar beter eens de mosterd gaan halen. 

Een ander punt dat ik hier tot slot nog zou willen aanhalen gaat over het gebouw zelf. Kan de 
gedeputeerde daar al een tip van de sluier lichten? Want als ik kijk naar de cijfers qua onderhoud en 
investeringen zegt men in feite dat ze het gebouw opgeven en dat ze liever eerst de knoop doorhakken 
rond die mogelijke centrale campus. Maar ook daar gaan we nu al blijkbaar een reservefonds voor 
moeten creëren, vandaar mijn vraag. Wat is de visie daaromtrent? Is de provincie bereid om haar 
verantwoordelijkheid op te nemen en dus enerzijds de nodige middelen te voorzien voor het onderhoud 
van het gebouw en voor het beschikbaar maken van het archief op de derde verdieping?  
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En anderzijds, als ik kijk naar de personeelsproblematiek, ook daar lees ik dat in 2008 nog 3 voltijdse 
equivalenten in het budget 2009 stonden ingeschreven, maar in 2010 is dat blijkbaar nog maar 2,8. Dus 
in hoeverre zal men nog verder gaan om ook daar stilletjes aan het licht uit te doen? 

OPENBARE ORDE EN VEILIGHEID 

FINANCIËLE NOTA P. 104: G.U. 353 00/640 01 - SUBSIDIE VZW PROVINCIALE BRANDWEERSCHOOL: VRAGEN OVER DE 

SUBSIDIE, DE FINANCIËLE SITUATIE VAN DE SCHOOL EN HET MASTERPLAN 

De heer Veys 

Dank u wel, Mijnheer de Voorzitter, 
De aanleiding van mijn tussenkomst is een initiatief dat de provincie heeft genomen om in 2003 een soort 
'doorgeeflening' te creëren ten voordele van de Provinciale Brandweerschool. Het ging toen over de 
realisatie van een masterplan waarbij enerzijds het aspect renovatie en anderzijds de uitbreiding van de 
oefensite in Rodenhuyze werd voorzien. Een beslissing werd eind 2004 door de provincieraad genomen. 
Ik stel ook vast dat die ontvangsten in het budget worden ingeschreven, want in 2010 wordt 73 000 EUR 
voorzien. In de rekening 2008 sprak men nog van 128 000 EUR. Ik vermoed dat dit nog een restbedrag is 
en dat daarmee die lening is afbetaald. Het was een lening van in totaal 830 000 EUR. Blijkbaar zou het 
enkel nog om de rente gaan. Maar, het feit dat wij als provincie die doorgeeflening hebben moeten 
creëren is gewoon omdat de federale overheid haar verplichtingen niet was nagekomen. De voorbije 
jaren was er een achterstal van de federale overheid inzake het ondersteunen van de provinciale 
brandweerscholen. Dit had onder meer tot gevolg dat zij bij ons zijn moeten komen aankloppen voor die 
subsidie voor de realisatie van dat masterplan. In hoeverre is de provincie daarvan op de hoogte? 

Ik lees ook dat in de structuur van de provinciale brandweerschool diverse provinciale verantwoordelijken 
zijn betrokken. Ik denk aan de gouverneur, maar ook gedeputeerde De Buck, gedeputeerde Hertog en 
gedeputeerde Couckuyt zetelen in de raad van beheer van de provinciale brandweerschool. Ik denk toch 
dat u als bevoegde gedeputeerde voor deze materie toch even kunt duiden in hoeverre dat de 
financieringsproblematiek van de brandweerschool op deze moment niet meer zo dringend is als hier in 
2004 geschetst werd. Anderzijds, hoe staat het met eventueel toekomstige projecten? Heeft u er weet 
van of er andere investeringen zullen dienen te gebeuren? Want ik kijk hier in het budget 2010 en dan zie 
ik dat, behalve die vorderingen die we zelf hadden, geen enkele financiering naar de brandweerschool 
voorzien is. 

Schorsing van de zitting 

Heropening van de zitting 

De heer gedeputeerde Vercamer 

Mijnheer de Voorzitter, Beste Collega's, 
Ik begin met collega Van Pée. Zijn vragen zijn inderdaad pertinent, maar ik kan er geen antwoord op 
geven. Ik weet niet wat men gaat doen met provinciale reserves. Bij mijn weten is er trouwens geen 
sprake van het afschaffen van de provincies. Sommigen moeten hun wensen niet voor waarheid nemen. 
Er staan een paar dingen in het Vlaamse regeerakkoord die ons aanzetten tot voorzichtigheid en die ons 
aanmanen om het dossier goed voor te bereiden en goed te stofferen. We zullen dat ook doen, dat is al 
gezegd. Maar er is geen sprake van een afschaffing van de provincies. Aan die Vlaamse 
regeerverklaring, die wat sibillijns is, hangen anderen hun wagonnetje, onder meer diegenen die dromen 
van stadsgewesten. Maar ze weten dat ze daar bij de publieke opinie, noch bij de bestuurders in de 
omliggende gemeenten veel sympathie en bijval zullen krijgen. En voor het overige verwijs ik, voor wat de 
tussenkomst van mijnheer Van Pée betreft, naar de tussenkomst die ik gedaan heb namens de deputatie 
in de inleidende toespraak en naar wat ik vandaag daarover gezegd heb in de repliek. Wij weten wel dat 
er onzekerheid is, elke fractieleider heeft daar wat aandacht aan besteed. Maar er zijn over die Vlaamse 
regeerverklaring vele interpretaties, onder meer een merkwaardige interpretatie van de zogenaamde 
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functioneel bevoegde minister. Die blijft hameren op een limitatieve lijst van grondgebonden 
bevoegdheden met terzelfder tijd, en dat is dan de wortel die men voorhoudt, een echte regiefunctie die 
men dan zal mogen vervullen. En als we de verslaggeving over de gesprekken die hij daar links en rechts 
over heeft mogen geloven, zit daarbij in zijn achterhoofd dat er automatisch ook geen persoonsgebonden 
bevoegdheden zouden zijn. Maar daar heb ik geen woord over gelezen in het Vlaamse regeerakkoord. 
Tot zover een poging tot antwoord op, inderdaad, de pertinente vragen die gesteld worden, maar ze zijn, 
denk ik, wat voorbarig. 

Dan kom ik aan een hele lijst tussenkomsten over landbouw, 18 of 17 tussenkomsten van 14 collega's. 
Het doet mij plezier als gedeputeerde voor Landbouw dat er veel interesse is voor de sector landbouw en 
platteland. Nu, de landbouw is niet voor niets de primaire sector. In alle statistieken zie je dat nog. 
"Primum vivere deinde philosophari". We hebben nog altijd eten nodig. Vandaar dat ik altijd zeg als ik 
naar een receptie ga of als ik een speech moet houden: "Vergeet niet dat als je eet en drinkt, dat aan de 
basis van spijs en drank boeren en boerinnen staan, hier en elders in de wereld." Men vergeet dat soms 
eens. Goed, ik ga proberen een beetje gestructureerd te antwoorden. Hetgeen ik op voorhand binnen 
had, heb ik wat proberen structureren rond thema's. Eigenlijk gaat het vooral rond landbouw in het 
algemeen, platteland, proefcentra en exotenbestrijding. 

Geert De Roo houdt een algemene tussenkomst. En het is zoals de voorzitter al gezegd heeft bij de 
aankondiging van Geert De Roo zijn tussenkomst. Hij spreekt hier een beetje als voorzitter van de 
bevoegde commissie en als een geëngageerd man op het Oost-Vlaamse platteland, maar ook in de 
agrarische sector. Hij heeft het vooral over een leefbare landbouw en een beleefbaar platteland. Dat loopt 
er als een rode draad doorheen, maar dat zijn thema's die we in vele tussenkomsten horen. Als ik het 
heel concreet maak, wat anderen niet aan bod brengen, is de afbakening van de agrarische structuur. 
Wel, die vierde fase afbakeningsproces, de discussie over de niet-consensusgebieden, die wordt nu in 
Vlaanderen opgestart. Dat is een belangrijke discussie voor de sector land- en tuinbouw. Het zal er voor 
de boeren op aankomen of zij ernstig worden genomen of niet. Ze hebben zich geëngageerd om 
56 000 hectare in te leveren op voorwaarde dat ze wat meer rechtszekerheid kregen in de resterende 
750 000 hectare. Morgen komt daar trouwens, hier in huis, een eerste vergadering rond dat thema over 
bijeen vanuit de interdienstenoverleggroep. Dat is overigens een voorbeeld, collega Fiers, van hoe men 
vanuit diverse hoeken een probleem bekijkt. Daar is Landbouw bij betrokken, maar evengoed de mensen 
van Ruimtelijke Planning, soms ook van Mobiliteit of van Milieu en ook van Water. Die mensen zitten daar 
allemaal samen om dat probleem, die afbakening, vanuit die diverse hoeken te bekijken. De betrokken 
provinciale diensten, dus ook onze groendiensten, zullen die nauwgezet opvolgen, en participeren ook in 
de discussie. Maar de methodiek waarmee men dat gaat aanpakken is nog niet duidelijk. Daar moeten 
nog verduidelijkingen over komen. De LER's, de landbouweffectenrapporten, gaan we hier niet voor 
gebruiken. Dat wordt ingezet in overleg met collega De Buck bij de PRUP's en de RUP's. Maar het is 
belangrijk dat de procedure opgestart is en dat onze diensten bij die onderhandelingen betrokken 
worden. 

U hebt het ook over erosie. Dat komt mogelijks nog ergens te pas, want ik vergeet soms wat hier allemaal 
ter sprake komt. In elk geval, sinds 2001 besteden we vanuit deze provincie bijzonder veel aandacht aan 
erosie. En dat is niet toevallig. Eén van de meest erosiegevoelige gebieden van West-Europa ligt 
inderdaad in onze provincie, vooral in Zuid-Oost-Vlaanderen. Van Geraardsbergen tot Zottegem. Indertijd 
hebben wij daar het voortouw in genomen met een paar kleinere projecten vanuit de dienst Landbouw en 
Plattelandsontwikkeling. Gelet op de techniciteit die erbij komt kijken is achteraf het Provinciaal Centrum 
voor Milieuonderzoek op de voorgrond getreden. Het PCM coördineert die acties nu maar doet verder 
beroep op de knowhow, expertise en kennis van onze dienst Land- en Tuinbouw om de boeren te 
bereiken. Wij kunnen namelijk aan die erosie niets doen als we de boeren niet mee hebben. We hebben 
al verschillende systemen uitgetest. We weten ongeveer wat de meerkosten zijn als men verschillende 
systemen toepast. Het zal er nu op aankomen een billijk vergoedingen- en compensatiesysteem voor de 
minderopbrengsten te genereren. Dan denk ik dat we de mensen en de gemeenten zullen meekrijgen en 
dat zij meer dan vroeger geïnteresseerd zullen zijn. Ik verwijs naar het succes van de studiedag die 
daarover vorige week is doorgegaan in Maarkedal. Dus het Steunpunt Erosie is nu operationeel, daar 
kunnen de gemeenten ook bij aansluiten. Zij kunnen beroep doen op onze erosiedeskundigen. In 2010 
komt er ook vanuit Vlaanderen een erosiecoördinator. Ook Vlaanderen ziet de ernst van het probleem in. 
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U had het ook over de glastuinbouw. Glastuinbouw is een belangrijk gegeven, we weten dat. Dat is 
trouwens een interessant gegeven. Op een beperkte oppervlakte kunnen we veel toegevoegde waarde 
creëren. Ik weet dat daar vanuit groene hoek soms wat discussie over is, zeker als we er verlichting en 
verwarming moeten insteken. Maar ondertussen zijn we wel zo wijs – en dan kom ik op het thema 
glastuinbouwconcentratiegebieden – dat we onderzoeken hoe we warmte kunnen winnen uit 
afvalstromen en uit bedrijven in de omgeving. Daar is in overleg met de dienst Ruimtelijke Planning en de 
dienst Landbouw een voorafgaand onderzoek voor opgezet in Beveren onder meer voor Melsele, die 
zone noemt eigenlijk Schaarbeek. Heel raar, ik dacht eerst dat het in Brussel was, maar het is wel 
degelijk in Melsele. Dus daar wordt rekening mee gehouden. Er is één klein glastuinbouwgebied actief, 
enfin bijna actief, men is bezig met de prijszetting. Dat is Stockstorm, in Deinze op de grens met 
Kruishoutem. Een tweede is dus concreet in de maak in Melsele. Maar ook bij Stockstorm in Deinze is 
extra tijd uitgetrokken om tot de verkoop over te gaan om duurzaamheidheidscriteria op te stellen. Het is 
een klein glastuinbouwgebied waar we eens iets speciaals kunnen uittesten. In Schaarbeek-Melsele, 
willen we hetzelfde doen, maar wij willen daar met omliggende bedrijven ook één en ander uittesten. Wij 
willen door die clustering uiteindelijk ook resultaten boeken op het vlak van energie-efficiëntie, benuttigen 
van CO2, opvang en opslag van hemelwater, en dergelijke. Dat is een nieuwe manier van denken waarbij 
we van die gelegenheid gebruik kunnen maken meerdere bedrijven te bedienen en beroep doen op 
energie van omliggende bedrijven in de omgeving. 

Uw heel concrete vraag, Collega, was of er nog verdere vergunningen afgeleverd kunnen worden. Ik 
denk dat we vandaag een driesporenbeleid hebben. Dat kadert in het glastuinbouwactieplan dat ook in 
Vlaanderen bestaat. In het agrarisch gebied kunnen normaal alle agrarische en para-agrarische 
activiteiten plaatsvinden, ook nieuwe activiteiten, inclusief nieuwe glastuinbouwbedrijven. Dit is juridisch 
perfect mogelijk. In het landschappelijk waardevol agrarisch gebied zijn er restricties, niet alleen voor 
glastuinbouw, maar ook voor andere agrarische activiteiten omdat we daar rekening moeten houden met 
de schoonheidswaarde en de belevingswaarde van dat landschap. Vandaar dat men daar zeer restrictief 
is bij nieuwe vestigingen. En dan kom ik bij het derde element, in alle andere gebieden moeten de 
bestaande glastuinbouwbedrijven normaal kunnen uitbreiden, maar we zijn zeer restrictief voor nieuwe 
vestigingen. We kunnen absolute zekerheid van vestiging bieden, juridisch in de 
glastuinbouwconcentratiegebieden. Daarvoor zijn ze juist opgericht. En we hebben goede redenen om 
die te promoten, gelet op de efficiëntiewinsten inzake energie en mobiliteit die we in de 
glastuinbouwconcentratiegebieden kunnen bieden. Er is natuurlijk nog veel meer te vertellen, maar ik 
probeer mij tot het essentiële te beperken. Er is vandaag veel studiewerk aan de gang, onder meer aan 
de hand van de concrete casus Beveren. 

Dan kom ik bij een heleboel aparte tussenkomsten, Mijnheer Veys. Mijnheer de Voorzitter verwees naar 
artikel 58 en volgende van het reglement dat eigenlijk ook voor deze tussenkomsten van toepassing blijft. 
En ik zie geen aparte artikelen staan over de budgetbesprekingen. Eigenlijk zou ik kunnen zeggen dat ik 
op 90% van zijn vragen niet hoef te antwoorden daar ze onreglementair gesteld zijn. Maar ik weet dat hij 
een spelletje speelt. Ik zal het een beetje meespelen. Ik zal een beetje proberen te antwoorden, maar het 
mag genotuleerd zijn dat hij zich niet correct houdt aan de spelregels in deze zaak. Ik probeer daarop dus 
te antwoorden in de mate van het mogelijke. 

Zijn tussenkomst was aangekondigd als een tussenkomst rond omzet en prijs. Ik heb u opgelezen wat hij 
daarover zou vragen. 

Pardon, ik heb Frans Van Gaeveren over het hoofd gezien. Na de heer Van Pée moest ik de heer 
Van Gaeveren geantwoord hebben. Maar eigenlijk heb ik hem al geantwoord naar aanleiding van de 
algemene bespreking. Hij heeft dat toegegeven. Maar uw vraag was ook heel concreet: "Hoe zit het nu; 
gaan wij de RSZPPO automatisch volgen?". 
Neen, dat is niet de bedoeling, maar we hebben dan wel een ijkpunt om vandaag in gesprek te gaan met 
de CBFA. Ons ijkpunt is eigenlijk de actuariële studie. En die actuariële studie heeft het nadeel gehad dat 
ze gemaakt is op het moeilijkste moment van onze opbrengsten. En u weet dat, u hebt veel ervaring met 
dat pensioenfonds – meer dan mezelf voor wat de vzw betreft – dus wij moeten iets doen. Ondertussen 
zijn die rendementen gelukkig weer aan het verbeteren. Het is ook bevestigd in een persartikel, ik geloof 
vorige week, dat de rendementen van de pensioenfondsen opnieuw behoorlijk zijn. Het onze heeft 
trouwens altijd behoorlijke gescoord in vergelijking met onze benchmark. Dat mag eens gezegd worden. 
De mensen van de raad van bestuur weten dat trouwens.  
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En ten tweede, wat dat proces betreft, we hebben natuurlijk geprocedeerd omdat we hoopten dat we 
zouden winnen en we dachten een goede basis te hebben. Maar op een bepaald moment hebben we de 
hoop inderdaad opgegeven. En gelukkig is er een goed resultaat uitgekomen waardoor men zich 
vandaag de vraag zou kunnen stellen of we we niet beter opnieuw van een OFP naar een vzw zouden 
gaan. Een tweede reden waarom we daar toch even over moeten nadenken. Ik denk dat een vzw veiliger 
is tegen een mogelijke aanslag van de centrale overheid op de pensioenfondsen in de openbare sector. 
Maar dat is een andere discussie, je weet nooit. Dat is een zaak die men eens moet bekijken binnen de 
raad van bestuur. Collega, excuseer me dat ik u daarnet over het hoofd zag. 

Ik kom terug bij collega Veys. De andere aspecten die Geert De Roo aanhaalde, zullen tussendoor ook 
aan bod komen. Omzet land- en tuinbouw en prijsvorming. Wel, rond de prijsvorming van land- en 
tuinbouwproducten hebben wij geen bevoegdheid, alleszins geen onmiddellijke invloed. Op federaal 
niveau is er wel een prijzenobservatorium en Vlaanderen zelf focust zich op de prijsvorming binnen de 
landbouwsector en heeft een discussiedocument voorbereid waarin de prijsvormingsmechanismen 
beschreven worden met sterktes en zwaktes. En hiermee wil men op het niveau Vlaanderen komen. 
Vlaanderen is eigenlijk bevoegd voor de land- en tuinbouw, behalve als het over Europese discussies 
gaat. We hebben een ingewikkelde regeling gemaakt, met een federale minister die nog altijd bevoegd is 
voor landbouw om met Europa te kunnen praten, maar met een wisselend woordvoerderschap tussen 
respectievelijk de Vlaamse en de Waalse minister van Landbouw. Men wil op termijn suggesties 
formuleren om tot beleidsmaatregelen te komen ter verbetering van de prijsvorming, wetende dat men 
daar vanuit de overheid vandaag eigenlijk niet zo heel veel aan kan doen. We kunnen wel iets doen 
vanuit Oost-Vlaanderen, en dan kom ik bij wat u verteld hebt over de Fair-Trade, de Max Havelaarkoffie 
en dergelijke. Tussen haakjes, dat zijn wel allemaal koffies die aangeboden worden door Oost-Vlaamse 
koffiebranders en andere koffiebranders, maar ook Oost-Vlaamse koffiebranders. Het gaat hem over de 
prijsvorming ginder. Maar alle koffie komt nu éénmaal vanuit het buitenland. We hebben hier geen koffie 
bij mijn weten. Je zou dat hier misschien in serres kunnen beginnen kweken, dat is een experiment dat je 
zelf eens kunt doen. Maar wij hebben hier geen koffie, we voeren het in en het lijkt me niet slecht dat je 
als overheid aandacht besteed, als je toch producten invoert, aan een faire prijs voor de producent. Maar 
wat wij wel doen, en dat kunnen we doen, is aandacht besteden aan onze streekproducten en die 
promoten. En dat doet de provincie Oost-Vlaanderen zeer goed! Trouwens, niet alleen wij, ook andere 
provincies. Ik verwijs naar het Vleeshuis en naar EROV. Daar doen we dat al jaren. En dat kunnen we 
wel. Dat is onze rol. En daar werken we aan mee. 

Boeren op een Kruispunt komt straks nog terug, maar ik wil al zeggen dat dit een sociale maatregel is. In 
die zin, het zijn boeren die in grote moeilijkheden zitten, zowel financieel, menselijk of psychisch. Daar is 
heel veel zelfmoordpreventie. Je weet dat bij boeren het grootste percentage zelfmoorden vastgesteld 
wordt. Ik vind dat niet uit, dat is zo. Boeren op een Kruispunt is gegroeid uit een 5B-project. Eén van de 
eerste 5B-projecten in Eeklo waar we het welzijn en de armoede op het platteland en bij boeren in kaart 
zijn gaan brengen. Daaruit zijn heel veel beleidsmaatregelen voortgevloeid. Ik geef het graag als 
voorbeeld omdat het een goed voorbeeld is om aan te tonen dat veel van die Europese projecten op 
termijn tot structurele maatregelen kunnen leiden die de samenleving beter maken voor de mensen. Dat 
is hier een mooi voorbeeld van. U verwijst naar het woonzorgdecreet. Enfin, ik ken dat decreet toevallig 
een beetje. Mijn echtgenote is zeer actief in die sector en soms discussiëren wij eens over professionele 
zaken. Het is een decreet van 13 maart 2009. Daar is heel veel rond te doen. En vanuit Landelijke 
Thuiszorg, die bijzondere expertise heeft over wat er op dat landelijk gebied gebeurt in de welzijnssector, 
gebeurt er zeer veel. Men heeft daar een persbericht rond verspreid. Monique Swinnen, de collega van 
Vlaams-Brabant voor landbouw en platteland is toevallig ook zeer actief bij de Landelijke Thuiszorg. Ik 
denk dat ze daar nog altijd de voorzitter van is. Zij heeft inderdaad gezegd dat er zich specifieke 
problemen stellen. En dat is juist. Maar ook daar heeft deze provincie al vele initiatieven rond genomen. 
Collega Couckuyt zal u daar veel voorbeelden van kunnen geven. Bijvoorbeeld via de directie Welzijn 
werken wij samen met Landelijke Thuiszorg. Dat is één van die grote organisaties die actief is rond 
thuiszorg en die mee betoelaagd worden door de provincie Oost-Vlaanderen. We hebben initiatieven 
genomen rond woningaanpassing in het landelijk gebied. We hebben die mee ondersteund. Sommige 
initiatieven zijn ingediend via LEADER-projecten of via andere plattelandsprojecten, As3 genaamd. 
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Collega Van Keymolen heeft het over de duurzaamheid gehad. Dat komt later nog ter sprake, 
waarschijnlijk heel concreet bij collega Hertog. Er zijn nog mensen die het over de duurzaamheid gehad 
hebben, meerbepaald over de duurzame landbouw. Inderdaad, dat staat ook uitdrukkelijk in onze 
beleidsverklaring, maar wij zien daarin duurzaamheid in al zijn facetten. In verband met duurzaamheid 
refereer ik naar het Brundtlandrapport en naar de Conferentie van Rio, dat zijn twee grote 
referentierapporten. Als praktiserend katholiek zou ik ook kunnen verwijzen naar het rentmeesterschap, 
wat een mooi bijbels begrip is. Dat is eigenlijk een beetje hetzelfde. We kennen dat al lang. 

Duurzaamheid heeft eigenlijk 4 invalshoeken: economische duurzaamheid, de ecologische, de sociale en 
de Noord-Zuid. De duurzame landbouwpraktijk is ondertussen reglementair geschreven in Europese en 
Vlaamse regelgeving. Wij hebben ons ingeschreven om de regels die Europa en Vlaanderen opleggen 
mee te ondersteunen. Want wij zeggen: wij zijn mensen die ons niet afzetten tegen het beleid van een 
hogere overheid. Integendeel, we schrijven ons in in die beleidsvisie maar proberen daarin eigen niches 
te bewerken en tot de onze te maken. Voorbeelden van duurzame landbouwbeleidsvoering zijn 
bijvoorbeeld onze proefcentra die de vertaalslag maken tussen innoverend onderzoek en slimme 
praktijktoepassingen, zoals men dat noemt, inzake erosiebestrijding via ons provinciaal steunpunt. 
Projecten duurzaamheid volgens ons reglement. Duurzaamheid wil ook zeggen dat we aandacht hebben 
dat boeren hun boterham kunnen verdienen. Dat is sociale en economische duurzaamheid. En daar doen 
we toch ook inspanningen voor. 

Tot slot komt de voedselproblematiek hier ook aan bod. Dat is een mondiale problematiek. En dan 
hebben we het over heel de Noord-Zuidverhouding. We gaan daar niet verder op in omdat we daar geen 
tijd genoeg voor hebben, maar het zijn elementen die allemaal aan bod komen, niet alleen in land- en 
tuinbouwbeleid, maar eigenlijk in heel het beleid van de provincie Oost-Vlaanderen. 

Collega Van Belle had een korte maar pertinente vraag rond landschapsintegratie. We zijn blij dat we nog 
eens publiek kunnen zeggen dat de provincie een adviserende rol heeft op het vlak van 
landschapsintegratie en dat ons doelpubliek hierbij vooral de landbouwer is als beheerder van de open 
ruimte. En zo spreken we hem ook aan. We appelleren op het verantwoordelijkheidsgevoel van boeren 
en tuinders door te zeggen dat de helft van de oppervlakte door hun sector wordt gebruikt. En dat ze 
eigenlijk ook een verantwoordelijkheid hebben om dat goed te doen. En we geven hen de raad om 
minstens met hun erf te beginnen, een groenaanplanting en een integratie in het landschap. Die praktijk 
wordt verdergezet. Wij bieden trouwens gratis erfbeplantingsplannen of landschapsbedrijfsplannen aan. 
Sedert 2007 zijn er 106. De cijfers van vroeger ken ik niet, maar ik geloof dat bijna 1/6de van de land- en 
tuinbouwbedrijven op één of andere manier reeds betrokken geweest is bij landschapsintegratieplannen. 
Nu wordt ook meer gekeken, niet alleen naar die boerderij, maar ook naar cultuurhistorische en naar 
landschapsbepalende elementen in de omgeving. Er wordt onder meer veel aandacht besteed aan 
KLE's, kleine landschapselementen. Die plannen tot aanplanting voorzien altijd inheems materiaal. Er is 
ook aandacht voor het opnieuw aanleggen van kleine hoogstammige boomgaarden als 
landschapselementen. We denken dat dit de sector ten goede komt, ook het imago van de sector. En 
daar appelleren we een beetje op. 

Luc Dekimpe heeft het over de Kwaliteitskamer. Dat is een merkwaardig ding. Het is eerst uitgetest in 
West-Vlaanderen. We hebben dat wat overgenomen, want goede voorbeelden proberen we over te 
nemen. Dat speelt een belangrijke rol, niet alleen in de visuele kwaliteit van het landschap, maar ook van 
de boerderijen en de gebouwen zelf. Het is een kwaliteitsborgingsinstrument zoals men dat noemt, een 
moeilijk woord voor een Chinees die Nederlands leert. Maar het is kwaliteitsborging, dus de waarborg om 
kwaliteit te hebben. Daartoe is het een mooi instrument. U vraagt terecht naar de meerwaarde. Ik denk 
dat ik daar positief op mag antwoorden. We verplichten trouwens op vraag van het interbestuurlijk 
plattelandsoverleg, IPO, elk project in plattelandsontwikkeling dat infrastructurele ingrepen met zich 
meebrengt om advies te vragen en de zaak voor te leggen aan die Provinciale Kwaliteitskamer. Het is 
een overlegplatform waarbij deskundigen vanuit diverse disciplines – zowel mensen vanuit de cel 
Erfgoed, stedenbouwkundigen, mobiliteitsdeskundigen, landschapsdeskundigen en dergelijke – samen 
komen. En als je ab initio bij een project betrokken bent, kun je zonder veel kosten de kwaliteit enorm 
verhogen. Daarover is een mooi handboek uitgegeven dat, denk ik, hier al eens aan de raadsleden ter 
beschikking gesteld is. In dat boek zien we bijvoorbeeld dat je een veel lichtere constructie krijgt door af 
en toe eens houtelementen in te brengen op die monotone prefabgevels of door te werken met een 
wolfsdak. Je krijgt dus een totaal ander uitzicht. Dus wij zijn eigenlijk fier dat dit spel hier bestaat. Dat 
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draait goed. Ik zeg niet dat dit over honderden dossiers gaat. Ik geloof dat er 2009 tot nu een tiental 
besproken zijn. Maar dat zijn dan tien dossiers die tot een mooi resultaat zullen leiden. Wij hopen dat we 
die Provinciale Kwaliteitskamer, als het project afloopt, verder zullen kunnen uitbouwen en eventueel 
zelfs bestendigen. 

Er was oorspronkelijk iets aangekondigd rond het arborteum in Wetteren. Dat was bij de eerste versie die 
ik gekregen heb, maar ik denk dat dit ondertussen bij collega Hertog zit. We zullen nog de gelegenheid 
hebben om daar samen over te overleggen. 

Zowel mevrouw De Vos als mevrouw Colen hebben het over landbouw- en plattelandseducatie. We 
hebben in het kerntakendebat afgesproken dat de coördinerende rol voor landbouw- en 
plattelandseducatie bij de provincie zou liggen. We doen dat ook. We hebben daarvoor een instrument 
dat informeel is, we noemen dat 'De Kleine Tafel Rond'. De 17 Oost-Vlaamse land- en tuinbouwbedrijven 
die binnen Pierlepein – dat is een educatief project dat zich vooral naar scholen richt en dat speciale 
programma's heeft ontwikkeld – brengen wij samen om eens te bespreken wat ze doen, hoe ze daarmee 
omgaan en bijvoorbeeld wie welk programmaatje maakt voor welke klas. Want je moet het werk niet altijd 
dubbel doen. Het subsidiereglement van 30 EUR is een bescheiden subsidiereglement, dat is juist. Op 
het eerste zicht is dat belachelijk. De mensen van dienst Landbouw zijn nogal jonge mensen. Die hebben 
zo soms van die fantastische ideeën. Ze komen mij dat uitleggen en dan moet ik altijd wat kritische 
vragen stellen. Toen men mij dat kwam voorstellen vroeg ik hen ook wie zich gaat deplaceren voor 
30 EUR. Toch wel zeggen ze, want u weet dat er in het kader van de onderwijswetgeving een 
maximumfactuur ingesteld is. Men gaat zomaar niet overal op bezoek. En bezoekjes waar men een 
deeltje of zelfs de volledige kost terugbetaald krijgt, en vaak is die kost niet groter dan 30 EUR, daar gaat 
men wel op in. Want de bedoeling is dat men naar boerderijen gaat in de omgeving en dat men daar een 
fietstochtje of een flinke wandeling aan koppelt. Dus het is een zeer eenvoudig reglement en je moet het 
zien in het licht van andere reglementeringen. Dus die 30 EUR is welkom nu de maximumfactuur op 
schoolniveau is ingevoerd. Het is trouwens één van de doelstellingen van die maximumfactuur dat we 
niet meer zeer ver gaan rijden met een school of naar het buitenland gaan. Neen, in de omgeving is ook 
veel te ontdekken, bijvoorbeeld een landbouwbedrijf. Voor 30 EUR kan je dat doen. We hebben daar een 
zesmaandelijkse evaluatie voor voorzien. Op dit moment zijn er 464 kinderen die daar in 2009, tot 
september, sinds september heb ik geen cijfers, laat ons zeggen, in het eerst half jaar hebben daar 
464 kinderen gebruik van gemaakt. 22 scholen, dat is niet veel, maar dat bestaat nog niet lang. Dat zal 
groeien. Ik denk dat dit een goed en een bescheiden initiatief is. 

Goedele De Cock had het over de bijenactie. Opletten dat je niet gestoken wordt, want dan zul je niet 
lachen. De fel gesmaakte actie 'Verbijsterende bijen' heeft u geïnspireerd. Dat doe mij plezier want dat is 
een klein projectje. De verspreiding van het bloemenzaad is goed verlopen. Want de verspreiding was 
niet op één plaats. Er waren vijf plaatsen waar het kon worden afgehaald: Het Leen, Puyenbroeck, De 
Gavers, het PAC op het Zuid en het Provinciaal Natuureducatief Centrum De Kaaihoeve. In 2010 gaan 
we een poging doen om de gemeenten daarbij te betrekken. De gemeenten zullen ook moeten willen. 
Een beetje rekening houden met de regionale spreiding. Er was eens iemand die voorstelde om het naar 
huis op te sturen. Straks gaan ze ons vragen om het zelf uit te zaaien ook. Niet overdrijven, we vragen 
toch een kleine inspanning. 
Het zaadmengsel zal gewijzigd worden. Ik had ook zo een zakje afgehaald. Mevrouw, heb je goed 
gelezen wat daar in zat? Er zit veel bloeiend onkruid in. Enfin, ik heb het dus niet bij mij thuis gezaaid, ik 
heb het elders gezaaid. 

Gelach 

Ik ben daar eerlijk in. Ik heb het dus niet weggegooid. Maar we zullen het zaadmengsel een beetje 
aanpassen op basis van onze eigen ervaring. En we overleggen met Vlaams-Brabant, die een beetje 
hetzelfde doet. We hebben 370 kg zaadmengsel verdeeld. We hebben dus een bijbestelling moeten 
doen. Er was 5% voor de boeren, 15% voor de gemeenten, 20% voor de imkers en 60% voor 
particulieren: 2 812 zakjes. Dus ik denk dat dit een goed resultaat is. Dat is geen kostelijke actie en het 
maakt toch heel veel los. 
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De Volkstuinen. U weet, Collega Van Keymolen, dat dit mij heel nauw aan het hart ligt. Ik ben de 
Vlaamse voorzitter van vzw De Volkstuinen – Werk van de Akker. We hebben de nationale vzw drie 
maanden geleden geliquideerd en dan een contactcomité gemaakt om onze internationale 
lidmaatschappen te regelen. Ik ben daar nu ook de voorzitter van. Ik heb dus een vzw afgeschaft, schrijf 
dat maar op. Er zijn er nog al een paar die ik afgeschaft heb in de loop der jaren. Maar, de Volkstuinen is 
een vereniging die alle volkse tuinliefhebbers wil verenigen, zowel diegenen die een eigen tuin hebben 
waarop ze werken als diegenen die actief zijn in een volkstuinpark. We hebben daarvoor een tijdschrift, 
het maandblad De Volkstuin, en er is een webstek. Er zijn 5 provinciale afdelingen, 35 000 leden, 
250 afdelingen. Er is een behoeftenstudie uitgevoerd in opdracht van de toenmalige Vlaamse minister-
president. Het is de Universiteit Gent die deze studie gemaakt heeft. In het uitvoeringprogramma wordt 
gezegd dat er duidelijk nood is aan meer volkstuinen en dat men daar beleidsmatig meer aandacht aan 
moet besteden. Ook in Oost-Vlaanderen zijn de wachttijden wisselend, maar gemiddeld ruim te noemen. 
Er is dus noodzaak tot verdere uitbouw. In Ronse is bijvoorbeeld vorig jaar een nieuw volkstuincomplex 
ingehuldigd. Dat was gekaderd in de nieuwe ontwikkeling van een wijk. Er zijn in Gent ook plannen om 
een nieuwe volkstuin te ontwikkelen. Ik heb recentelijk eens wat oude jaargangen doorgenomen van het 
tijdschrift Wonen. Dat was het tijdschrift van de Kleine Landeigendommen indertijd, waar men altijd 
aandacht heeft besteed aan die volkstuinparken, ook aan neerhofdieren, moestuinen en aan de kleine 
sierteelt. Vroeger was dat evident. Vandaag komt dat weer een beetje in de mode. Vlaanderen en meer 
specifiek Oost-Vlaanderen heeft behoefte aan meer volkstuinparken. Dat blijkt uit die studie. Er is nu een 
vervolgstudie gestart, ook met de Universiteit Gent. En binnen de grenzen van de planologie hopen we 
dat lokale besturen daar ook meer aandacht aan zullen besteden. Want we komen in een gevaarlijke 
fase. De grondprijzen zijn zodanig duur dat men alle restpercelen in de rode en de blauwe gebieden, dat 
zijn de industriegebieden, gaat inpikken. En vaak zijn juist daar die volkstuinen in gevestigd, dus in 
gebieden die wel in het rood of in het blauw lagen, maar die minder goed waren om direct aan te snijden. 
Vandaag zijn de grondprijzen zo hoog dat men ook naar die percelen begerig zit te lonken. Indien men de 
Lange Wapper in Antwerpen zou aanleggen, komen er minstens twee volkstuinparken in het gedrang. 
Maar dat is een Antwerps probleem, dat moet ik hier niet bespreken. 

Dan ga ik verder met collega Maes over het Kenniscentrum Water. Wel, vanuit de dienst Landbouw en 
Platteland werken we inzake integraal waterbeheer samen met bijvoorbeeld het Proefcentrum voor de 
Groenteteelt Kruishoutem. We hebben alle expertise die er is gebundeld in het proefcentrum in 
Kruishoutem. We hebben ondertussen gezien dat West-Vlaanderen ons voorbeeld eens volgt, we kijken 
eens af van mekaar. Zij hebben in Beitem hun provinciale expertise gebundeld. Er is goede 
gegevensuitwisseling tussen de twee. Kenniscentrum Water is dus opgericht in 2002 om al die kennis die 
we hebben rond watermanagement te bundelen. Water is enorm belangrijk op bedrijven, het is één van 
de belangrijke productiefactoren, maar we hebben het ook nodig als spoelwater, niet alleen als 
drinkwater, niet alleen als irrigatiewater. Collega De Roo heeft trouwens gezegd dat we een schitterend 
klimaat hebben om te boeren. We moeten hier niet veel irrigeren. Vlaanderen is eigenlijk een uitstekend 
landbouwgebied. Goede boeren, goede grond en een goed klimaat. Er is één probleem: er is veel druk 
op die grond want we hebben maar 1 300 m² per inwoner. In landen zoals Frankrijk is dat zes tot zeven 
keer meer. Vandaar dat die druk zo groot is en vandaar dat boeren ook met grote ogen zitten te kijken als 
ze de beste landbouwgronden van Europa, die inderdaad in het Waasland liggen, een halve meter 
afschrapen om ze te vernatten in het kader van Europese doelstellingen. Er komen misschien eens tijden 
dat men daar anders zal over denken. Want er is ook veel mogelijkheid om natuur in landbouwgebied in 
te brengen. En daar zijn ook interessante experimenten over. Ik stel tot mijn aangename verrassing vast 
dat ook daar goede gesprekken over zijn tussen de natuur en de landbouw, meerbepaald tussen 
Natuurpunt en de Boerenbond. Dat zou tien jaar geleden niet waar geweest zijn. Terug naar het water. 
Kenniscentrum Water is een initiatief van de provincie in samenwerking met de Provinciale 
Landbouwkamer. We hebben alles geconcentreerd in Kruishoutem. Land- en tuinbouwers kunnen daar 
terecht voor informatie en advies over individuele waterzuivering – ook dat is een probleem aan het 
worden – en de IBA's. Ik zit hier met een burgemeester achter mij van een landelijke gemeente. Ik denk 
dat ze daar zelfs over kunnen meepraten. De IBA's in het landelijk gebied, ook daar doen we wat 
onderzoek rond in het Kenniscentrum Water. Maar ook over het hergebruik van restwaterstromen, dat is 
even belangrijk. Dat is ook economisch rendabel vandaag om dat te gaan promoten, dat is belangrijk. 
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Boeren op een Kruispunt, daar heb ik al iets over gezegd, Mevrouw De Gussem, maar ik wil het toch nog 
even herhalen want ik weet dat jij daar ook professioneel mee begaan bent. Boeren op een Kruispunt, dat 
is een sociaal gegeven. Het is eigenlijk de voormalige minister-president in Vlaanderen, dat was toen een 
zekere mijnheer Leterme – die is naar een ander niveau gegaan – die drie jaar geleden Boeren op een 
Kruispunt in de steigers gezet heeft in samenwerking met de diverse landbouworganisaties. Dat was op 
een ogenblik dat de landbouwsector een hoogconjunctuur beleefde. Want toen kon men dat doen, het 
was het moment. En best dat men dat toen gedaan heeft, want nu er zoveel problemen zijn is er een 
structuur waarop men kan terugvallen. Wie een paar weken terug in de pers de artikelen van 
Riccy Focke, die nu de coördinator is van Boeren op een Kruispunt, gelezen heeft, staat met grote ogen 
te kijken naar de problemen waarmee die vzw vandaag geconfronteerd wordt. Ze wordt niet alleen met 
armoedeproblemen geconfronteerd maar ook met economische problemen, faillissementen, 
zelfmoordpreventie, niet alleen bij de boeren maar ook bij hun huisgenoten. Het is eigenlijk vreselijk, 
maar gelukkig is dat instrument er. We hebben afgesproken binnen het interprovinciaal overleg, wat een 
informeel overleg is tussen gedeputeerden voor landbouw – de zogenaamde B-commissie binnen de 
VVP – dat we daar elk in onze provincie in de mate van het mogelijke aandacht aan zouden besteden, 
want het gaat ondertussen over 650 gezinnen die in begeleiding zijn. Er wordt maximaal ingezet op 
preventie. Want het probleem is dat men vaak te laat beroep doet op de structuren en op de 
hulpverlening. Dat is niet alleen in deze sector zo, dat is ook in andere welzijnsgebieden zo. Dus we 
moeten meer aanzetten tot preventie. We moeten de mensen hun schaamtegevoel leren overwinnen om 
ze tijdig naar de hulpverlening te krijgen. Er zijn al meer dan 200 informatiemomenten en voordrachten 
over gegeven. Er is een mooie webstek die gemakkelijk te volgen is en waar 30 000 bezoekers op 
geweest zijn. De medewerkers van de vereniging zijn geen echte bedrijfsanalisten maar 
systeemanalisten, wat een veel ruimer begrip is. Want zij doen naast economische begeleiding ook 
psychosociale begeleiding. Oost-Vlaanderen neemt hierin dus nu het voortouw. 

Plattelandsbeleid, mevrouw Willems komt daar elk jaar op tussen. Ik weet dat dit haar nauw aan het hart 
ligt omdat ze nu de burgemeester en ook het provincieraadslid is van één van de drie echte 
plattelandsgemeenten die Oost-Vlaanderen kent. Volgens de vigerende criteria zijn er maar drie echte 
plattelandsgemeenten in Oost-Vlaanderen, onder meer Sint-Laureins is daarbij. Collega De Vuyst komt 
daar ook op tussen. Ik ga dus in één keer antwoorden voor de twee, ze zullen mij dat allicht niet kwalijk 
nemen. Eén van de invalshoeken is het belang van landbouw en de impact van de lokale besturen, maar 
ook de middelenverdeling en de keuze van de projecten. Aangezien ik gisteren wat meer detailinformatie 
over de tussenkomst gekregen heb, heb ik mij ook wat beter kunnen voorbereiden. Wel, binnen LEADER 
zijn er nogal wat projecten goedgekeurd waaruit afgeleid kan worden dat landbouw een grote rol blijft 
spelen in het platteland. Dat staat ook zo in ons plattelandsbeleidsplan. Dat landbouw daar nog altijd een 
grote rol in moet blijven spelen is ook een instructie vanuit Europa en Vlaanderen. Niet toevallig, want 
plattelandsbeleid behoort tot de tweede peiler van het landbouwbeleid en wordt gefinancierd met 
middelen uit de landbouwkas van Europa. Ik zal ze niet allemaal opnoemen, maar toch enkele. Het gaat 
over hoeveborden en fietsroutes naar bestaande hoeves waar men ook streekproducten verkoopt. Er 
was iemand die mij vroeg hoe het nu zit met die 200 000 EUR voor die borden en dergelijke. Dat komt 
straks ook nog even ter sprake, maar er was toch iemand die een opmerking had over die 
hoevebordenprojecten. Die persoon vroeg of dat allemaal wel zinvol is. Het is natuurlijk niet zomaar een 
bordje voor een boerderij die men zet. Het is de weg wijzen naar producenten van streekproducten. Het 
is soms gekoppeld aan een landbouwleerpad, het staat niet zomaar alleen. Er is een project geweest 
rond het stimuleren van de duurzame teelt van industriegroenten, er is Meetjesland en "Sterke verhalen", 
wat ook over de streekproducten en over de commercialisering gaat. Het gaat ook over Netelvuur, hoe 
men bijvoorbeeld een kruidenverkoop kan stimuleren op het platteland. Dus dat komt inderdaad allemaal 
nog aan bod. Ik ga ze nu niet allemaal oplezen, dat zou mij te ver leiden. Maar voor de eerste 
programmeringsperiode zijn 16,7% van de projecten door gemeenten uitgevoerd, de rest door 
particulieren of organisaties. Voor As3 zijn het vooral de gemeenten die vertegenwoordigd zijn via de 
VVSG en bij As4 zijn het plaatselijke groepen die beslissen. We hebben dat niet zelf in de hand. Zij doen 
eigenlijk de definitieve voorstellen die dan definitief goedgekeurd worden door de minister. Wat As3 
betreft is het dan eigenlijk het provinciaal managementcomité dat de projecten goedkeurt. Ik zal u ook 
niet al de cijfers oplezen, maar voor As3 gaat het over 971 000 EUR met 13 projecten waar op 
14 december 2009 een beslissing zal over getroffen worden. As4, dat is dus LEADER, 1 448 000 EUR, 
die ingediend zijn. Projecten die ingediend zijn bij de beiden plaatselijke groepen, Vlaamse Ardennen en 
Meetjesland, ook daar zal binnenkort een definitief voorstel over vallen. 
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Die bewegwijzering of die uilenbakken, dat was eigenlijk de vraag. Daar is discussie over. Ik heb mijn 
mening over sommige projecten. Men weet dat, ik zeg dat ook en dat mag. Ik zeg dat soms tegen mijn 
kinderen, ik heb ze opgevoed opdat ze een eigen mening zouden hebben, maar ik heb ook nog altijd 
recht op mijn eigen mening en ik heb het recht om mijn mening te verkondigen. Dus ik zie soms wel een 
verschil naar mogelijkheden om te werken aan leefbaarheid en beleefbaarheid van het platteland tussen 
het ene project en het andere. Nu, die uilenbakken stonden weer niet alleen. Gelukkig, want wie dat 
zomaar ziet verschijnen vraagt wat dat nu is. "Zoveel geld voor uilenbakken, laat ze dat zelf maken de 
mensen, geef ze een plannetje en een figuurzaag." Wel, er is eigenlijk meer. Men heeft er ook een 
uilenbier aan gekoppeld, men heeft daar wat acties aan gekoppeld om mensen samen te brengen en 
men gebruikt het als een element van regiomarketing. Als ik dat natuurlijk vergelijk met andere projecten, 
dan is daar discussie over mogelijk, maar ik moet objectief zijn. Die uilenbakken zaten gekaderd in een 
groter geheel en die bewegwijzering, dat heb ik daarnet al gezegd. Dat is niet zomaar bordjes plaatsen 
rond hoeves. Dit is gekoppeld aan een toeristisch luik, dit is gekoppeld aan streekproducten, dit is 
gekoppeld aan de verkoop van hoeveproducten en daar zit ook een brochure bij. Dat zijn nieuwe 
wandelwegen die men aanlegt, nieuwe fietsroutes. 

Lieve Stockman, ik zit aan de 15de of 16de tussenkomst, relatie stad – platteland. Daar kun je niet vanuit, 
daar moet je aandacht aan besteden. Maar ik heb het al gezegd. Wij hebben maar echt drie zuivere 
plattelandsgemeenten. Maar er is veel wat men noemt, peri-urbaan of peri-ruraal. Het is te zien van waar 
je het bekijkt. Kom je van de stad of kom je van het platteland? Mevrouw Stockman vraagt of wij daar 
voldoende kunnen op inspelen. Wel, wij zijn als dienst Landbouw en Platteland ook betrokken bij een 
aantal Europese projecten die onder de zorgen en de hoede vallen van collega De Buck, INTERREG IVB 
project SURF. SURF staat voor 'Sustainable Urban Rural Fringes' en heeft juist tot doel dat peri-urbaan 
gebied tussen stad en platteland aan de hand van analyse en concrete maatregelen duurzaam te 
optimaliseren. Dat is een heel brede doelstelling, maar het project werd goedgekeurd onder 'maatregel 4: 
duurzame en competitieve gebieden – creëren van aantrekkelijke plaatsen om te werken en te leven'. Wij 
hebben hier, denken we, een kans om de ruimtelijke kwaliteit van de rand, bijvoorbeeld rond Gent, te 
versterken en daar zal onze Provinciale Kwaliteitskamer ook een rol in spelen. Het interbestuurlijk 
plattelandsoverleg heeft uitdrukkelijk aan de provincies gevraagd om rond deze problematiek actief te 
zijn. 

We zijn er bijna. Er waren vragen over de proefcentra door mevrouw Van Belle en de heer Stockman. Er 
zijn dus twee tussenkomsten die daar betrekking op hebben. De vraag naar de taakinvulling van 
mevrouw Van Belle en naar middelen voor de biologische teelt van mijnheer Stockman, die trouwens lid 
is van het PCBT. Hij pleit dus voor de eigen winkel. Het is eigenlijk de provincie die lid is. U 
vertegenwoordigt daar de provincie als bestuurder. Nu, 25% van de werkingsmiddelen in de 
landbouwpraktijkcentra komen van de provincies. Wij geven daarmee concreet uitvoering aan wat 
afgesproken is in het kerntakendebat. Wij zouden de drijvende motor zijn en de coördinator van de 
praktijkcentra land- en tuinbouw vanuit een specifieke provinciale invulling. Vandaar sierteelt in Oost-
Vlaanderen, fruitteelt in Limburg, PCBT hebben we samen gedaan, de biologische teelt. Het had geen zin 
om in de vijf provincies een proefcentrum voor biologische teelt op te richten. Alhoewel, het was het 
moment, want niemand zou daar tegen geweest zijn, het was in de mode. Maar het bereikt slechts 3% 
van de boeren. We vinden beleidsmatig dat bioboeren ook recht hebben op wetenschappelijk onderzoek 
en begeleiding. En men investeert daar verhoudingsgewijs zelfs meer in dan in de andere, maar het kan 
ook niet anders omdat je een basissubsidiëring nodig hebt. Wel, wij zijn daar medesubsidiant. U zegt, 
evenveel, het ligt in West-Vlaanderen, dus zij mogen een beetje meer doen. En we hebben ze gered. Op 
een bepaald moment is de proefhoeve die men van plan was te bouwen in Kortrijk niet gebouwd kunnen 
worden. Oost-Vlaanderen heeft onmiddellijk serres en buitenpercelen in Kruishoutem ter beschikking 
gesteld. Het heeft drie jaar geduurd voor dat we daar iets biologisch konden kweken. Maar we hebben 
drie jaar in omschakeling gezeten. We hebben ze dus een dienst bewezen, maar we hebben dat met 
plezier gedaan omdat het strookte met onze beleidsinzichten. Dus als het van mij afhangt zal er geen 
verhoging komen van het krediet. Wij voldoen aan wat we afgesproken hebben, wij kunnen daar twee 
halftijdse medewerkers op uitvoeren en mee financieren. Daarbij komt dat er nu een hele herstructurering 
bezig is rond die biologische teelt. Vanaf 2011 kan de provinciale toelage voor bio-onderzoek, glas- en 
tuinbouw mogelijks herzien worden. We zien wat er allemaal gebeurt in die sector vandaag, maar er is 
een herstructurering bezig. De bedoeling is dat we één coördinatiecentrum zullen hebben, weze het 
virtueel, maar dat de proeven over gans Vlaanderen voor diverse teelten gespreid kunnen worden omdat 
dit ook de bereikbaarheid door die bioboeren zelf verhoogt. 
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Conclusie: wij doen wat we afgesproken hebben met Vlaanderen voor de praktijkcentra. En ik zeg nog 
eens, 25% van de werkingsmiddelen van de Oost-Vlaamse proefcentra komen van de provincie. 

Collega De Roo had het ook even over de rattenbestrijding en de exotenbeheersing. Hij heeft dat eerder 
zijdelings aangebracht. We zijn gestart met ratten, die zijn onder controle. We zijn fier te mogen zeggen 
dat op het grootste deel van het grondgebied van Oost-Vlaanderen we de muskusratten onder controle 
hebben dankzij RATO en dankzij de provinciale ondersteuning van RATO. Maar we zijn daar ook niet 
slechter van geworden. Door het feit dat wij RATO betoelagen moeten wij geen eigen vangers inzetten 
langs onze waterlopen van tweede categorie, waar we juridisch verantwoordelijk voor zijn. Dus dat is een 
beetje geven en nemen, "donnant, donnant" zeggen de Fransen. Maar we hebben daar een goed 
initiatief genomen, want wie het zich nog herinnert zal weten dat zoveel jaren terug men vanuit de 
privésector met drie firma's de markt verdeeld had in België. En we hebben dat gecounterd. Wij hebben 
gezegd dat we niet mee doen en het zelf gingen doen, goedkoper en beter. Ondertussen is er een nieuw 
probleem. Invasieve exoten, waar collega Hertog een boek kan over schrijven, hoeveel het kost en hoe 
grondig we dat moeten doen. Wel, wij zijn onmiddellijk op die trein gesprongen omdat we het terrein 
kennen. Wij lopen met RATO dagelijks rond waterlopen en beken en grachten, wij zien alles. In de eerste 
fase was er het signaleren. Nu kunnen we het al zelf doen ook. Ik denk dat we daar onze plicht doen, dat 
we daar zelfs innovatief zijn. Want ook dat is innovatie. Nieuwe opdrachten zien, ontdekken en er tijdig bij 
zijn. Het moet niet altijd ingewikkeld zijn. 

Ik denk dat ik de voornaamste tussenkomsten voor landbouw behandeld heb. Indien ik er één vergeten 
zou zijn, gelieve de vinger op te steken of met de voeten te stampen. Niemand? Dan ga ik verder. 

Dan ga ik verder en kom ik bij een ander thema, met name logistiek. 

Eigenlijk zijn er daar twee soorten tussenkomsten. 
De duurzame aankopen stimuleren, komt straks ook nog wel ter sprake als we het over de 
infrastructuurwerken hebben. Zo is het ook aangekondigd. 

Wat mijn sector betreft - landbouw, tuinbouw en aankoopbeleid - hebben we duurzaamheidscriteria. We 
hebben een duurzaamheidsreglementering voor land- en tuinbouw, maar intern hebben we ook 
duurzaamheidscriteria. Die zijn uitdrukkelijk aan bod gekomen in een artikel van Informeel, waar omtrent 
collega Hertog een lange uiteenzetting gegeven heeft. We hebben dat ook gebruikt bij het Huis van de 
Sport en we doen dat ook bij het bouwen. Daar hebben we verklaringen over afgelegd. 
Ik geef een paar voorbeelden van duurzame aankopen: 
- gerecycleerd papier; 
- milieuvriendelijke auto's; 
- schone kleren wat kledij betreft; 
- keurmerk Max Havelaar voor koffie; 
- schoonmaakopdrachten, die we proberen voor te behouden voor sociale tewerkstelling. We kunnen dat 

wettelijk en wij doen dat ook; 
- het onderhoud van terreinen, wat we door instellingen voor sociale tewerkstelling laten doen. 
Wij stellen uitdrukkelijk in onze beleidsvoering dat wij een duurzaam aankoopbeleid willen voeren door 
een verhoogde aandacht voor milieu en sociale criteria. En we doen dat met overtuiging. 

Heel concreet nu wat wagens betreft waren er twee tussenkomsten, met name van mevrouw 
Van Keymolen en van mijnheer Veys. 

De ecoscore van ons wagenpark ligt vast. Men moet niet afkomen met 'Vlaanderen doet dit of dat'. 
Vlaanderen had tot voor een paar weken niets daarover. Wij liepen voor wat de ecoscore betreft 
tegenover de kabinet- en ministeriële wagens. Er was geen ecoscore. Ze hebben er nu één gevonden 
nadat er in de pers een groot artikel verschenen was. Wij voldoen aan de ecoscore die er bestaat 
naargelang het type wagen. Die score wordt hier gehaald. 
Daarbij komt nog dat wij met Volvo's rijden. Men kent de reden daarvoor. Zelf rijd ik met een S60, die 
geproduceerd is in Gent. 
Er moet ook een garage zijn binnen een straal van 20 kilometer van de vestigingsplaats omdat wij zo 
brandstofverbruik en bijkomende emissies van rookgassen kunnen beperken. 
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Trouwens, onze nieuw aangekochte wagens met representatief karakter halen een ecoscore van 65. Dat 
is een opmerkelijke verbetering tegenover de vorige wagens. En we hebben onder meer ook gekozen 
voor zuinige en milieuvriendelijke 2.0 dieselmotoren in plaats van 2.4. Dus we hebben niet voor de 
zwaarste, maar voor de lichtste motoren gekozen. 

Wat de keuze van de brandstof betreft bestaan er ook criteria. Wanneer benzine, wanneer diesel? U kent 
die criteria ongetwijfeld. Ze staan in de nota's deputatie. 

Dan kom ik aan de operationele doelstellingen. Dat is interessant. De workflow. 
Inderdaad Collega, maar we zijn er nog niet in gelukt. Dus halfweg de evaluatie zal er in de synoptische 
tabel een kruisje staan 'nog niet bereikt in 2009, vermoedelijke realisatie 2010'. Dat is nu zo. 
Onze dienst ICT kan de haast van de Griffie niet volgen. Het gebeurt nog dat de ene wat vlugger loopt 
dan de andere, maar het is in het budget 2010 voorzien. Het is een vernieuwd notuleringspakket. 
De dienst ICT is trouwens rond met het onderzoek – want men heeft niet stilgezeten – om op een strikt 
beveiligde manier raadsleden van op afstand mogelijks rechtstreeks toegang te geven tot het 
notuleringspakket. 
Dus de toegang tot de goedgekeurde notulen zal kunnen, denk ik. Het kan ook zijn dat het eind 2010 is, 
of begin 2011. Het is één van de vele projecten waarmee men bezig is op ICT, maar waarvoor we nu niet 
direct de grote externe expertise gaan inhuren. Ze gaan dat zelf doen. En er zijn soms opdrachten die 
dringender zijn in ICT. Maar daar wordt werk van gemaakt. De theoretische studies zijn ongeveer rond. 

Er was ook een groot probleem van beveiliging. 
Ik ken uw nieuwsgierigheid wel, maar u zult begrijpen dat er problemen rond veiligheid kunnen zijn, soms 
ook rond privacy. Daar moeten we allemaal rekening mee houden. Dus zo eenvoudig is het allemaal niet. 
Maar dat notuleringspakket zal operationeel zijn, denk ik, in 2010. Men heeft het mij zelf geschreven, dus 
we zullen ze kunnen herinneren aan de afspraken. 

Juridische ondersteuning: screening van de provinciale regelgeving met het oog op de Europese 
Dienstenrichtlijn. 
Wij doen dat gezamenlijk met de vijf provincies, in de schoot van de VVP. 
Een eerste screening, twee jaar terug, bracht vanuit zuiver juridisch standpunt geen procedures of 
reglementen aan het licht die tegen de Europese Dienstenrichtlijn zouden ingaan. 
Er is nu een tweede screening gekomen. Die is recent afgerond en volgens mijn informatie heeft die 
tweede screening de eerste bevestigd. Dus ik denk dat we daar goed zitten. Maar dat is een nogal 
gespecialiseerde materie, dus wij denken dat we, zoals gezegd, tegen 2010 ons werk gedaan hebben en 
dat we conform zijn. 
Wie daar andere gegevens over heeft, gelieve ze ons te bezorgen. 

Wat nu betreft de algemene tussenkomst rond communicatie van mijnheer Veys en de specifieke 
tussenkomst onder de rubriek 'bewoners informeren' van mevrouw De Cock. 
Mevrouw De Cock, u neemt het mij niet kwalijk als ik uw elementen mee verwerk in die van mijnheer 
Veys. 
U hebt veel vragen gesteld, Mijnheer Veys. 

Wat TV Provincie betreft, het programma 'Uit de Provincieraad', dat wordt goed geëvalueerd, Mevrouw 
De Cock. Men zegt dat de samenwerking vlot en correct verlopen is. De oplevering is tijdig geweest. Eén 
keer is er iets niet uitgezonden omdat men niet klaar was. 
De presentatie blijkt goed te zijn, maar over het uitzendmoment - op zondag – is er discussie. We weten 
dat. Op zondag zouden er te weinig mensen naar de regionale televisie kijken, zegt men. 
We hebben daar geen objectieve cijfers over. Men denkt dat. Maar het is wel een herkenbaar 
uitzendmoment. Dat is ook een voordeel. Men weet dat het op zondag wordt uitgezonden, zeker bij AVS. 
Er is nog een klein verschil met TV Oost, maar u kent dat beter dan mij, Mevrouw De Cock, want u woont 
in dat uitzendgebied. 
De regionale televisiezenders zelf zijn formeel: als men de lengte van het programma wil behouden – 
10 minuten – kan men het niet tijdens de week uitzenden. De reden is dat de uitzendlus veel te lang 
wordt. Er is het nieuws, de reclame, de sportberichtgeving, TV Kiosk, af en toe eens Stadstelevisie 
daartussen en dan herbegint heel de zaak. Als daar nog eens 10 minuten provincienieuws bijkomt, wordt 
die lus veel te lang, waardoor het niet meer interessant is om, terwijl u naar een ander programma kijkt, 
eens te zappen naar uw regionale zender. Als op VTM het zoveelste reclameblokje komt, heb ik de 
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gewoonte – en waarschijnlijk nog vele andere mensen – om vlug eens door te zappen naar AVS. Maar 
als die lus te lang is, rendeert dat niet. 
Dat is de reden. 

Het kost 154 000 EUR voor 11 afleveringen van 10 minuten op de beide regionale zenders. 
Ik heb ervoor gepleit, intern, om het te laten doorgaan omdat we, als we inderdaad die 'internettelevisie' 
krijgen, goed moeten weten dat niet iedereen internet heeft, terwijl we wel weten dat ongeveer 99% van 
de mensen een televisie heeft. Dus we moeten nog een ander communicatiekanaal hebben om met die 
provincieraden iets te doen. 

Collega Veys, ik ben het met uw analyse niet eens. Ik stuur dat programma helemaal niet. Ik heb u nog 
gezegd dat de redactionele autonomie gerespecteerd wordt. Dat is de regel. 
Trouwens, die redacties staan er ook op. Dat er overleg is met onze dienst is nogal evident. Men moet 
het programma van die provincieraad bekijken, men moet weten welke punten er aan bod komen. Er 
wordt soms wat uitleg bij gegeven. Dit is toch niet abnormaal te noemen, denk ik. Maar dat is iets anders 
dan het verwijt lanceren dat de gedeputeerde voor Communicatie heel die zaak zou sturen. 
Waar zou ik de tijd halen? 
Als u mij programma's wilt laten maken, wil ik dat wel doen, maar dat is niet de bedoeling. Dat is 
gemeenschapsgeld, dus dat moet op een correcte manier gebeuren. 

Vraag is of we niet beter een korter programma maken met andere uitzenduren. Dan zou men er wat 
meer dynamiek kunnen in steken, want nu is het soms wat trage televisie. En sommige mensen storen 
zich daar niet aan, maar anderen wel. Eén van de punten die moet bekeken worden is of we niet naar 
een soort provincietelevisie, naast stadstelevisie, moeten gaan. Maar dan zouden we ook meer 
frequentie moeten kunnen inbouwen. Als men een korter programma heeft met een grotere frequentie, 
heeft men evenveel minuten op de regionale televisie. 

Er bestaat hier een communicatiecheck, zoals men dat noemt, maar sommige diensten gaan daar niet 
altijd goed mee om of komen te laat. Het is beter dat we alles wat we rond regionale televisie doen 
minstens wat centraliseren. Dat zou ook tot betere onderhandelingen leiden en het mogelijk moeten 
maken dat de frequentie waarop we in beeld komen beter gespreid wordt over het jaar. 

De regiomarketing, stand van zaken. 
Ik kan daar kort over zijn. Ik heb het trouwens in mijn algemene tussenkomst ook gezegd. Morgen 
hebben we een nota deputatie waarin we de stand van zaken oplijsten en nagaan hoe we verder zullen 
gaan. Ik heb alvast genoteerd - ik denk dat mijn collega's mij morgen zullen volgen. Ik wil er niet op 
vooruit lopen, want het moet nog goedgekeurd worden in de deputatie. Ik heb het nog niet geparafeerd. 
Ik heb alleen mijn notitie erop gezet. Ik zal het morgen hopelijk mogen paraferen – dat we dat in één van 
de komende eerste commissies uitvoerig zullen laten toelichten. Of het in de commissie van december of 
januari zal zijn, weet ik niet. We zullen zien hoe de agenda is. 
Het komt erop neer dat: 
- de visie verder moet uitgewerkt worden; 
- het actieplan opgesteld wordt; 
- er een communicatieplan moet zijn; 
- er ook een mogelijkheid van evaluatie en terugkoppeling moet zijn, zoals het eigenlijk in een goede 

beheer- en beleidscyclus past. 
De timing is het voorjaar 2010 en een eerste campagne hopelijk net vóór de zomervakantie. 

Wat dan betreft de publicaties. 

Voor Informeel is er een nieuwe opdracht uitgeschreven. De offertes moeten nog binnenkomen. 
Er is geen aparte brochure provincieraad, maar het komt in de Gids voor Oost-Vlamingen – gids plus 
agenda . We gaan ook bijdrukken maken zonder agenda, want men kan na januari geen agenda meer 
geven. Als je een echte gierigaard zijt, geef je het als Valentijncadeau aan uw partner, maar het is 
belachelijk om het dan nog te geven. Dus het aantal exemplaren van de gids met kalender zal wat kleiner 
zijn en de gids zonder kalender zullen we op wat meer exemplaren drukken. 
Ik denk dat het gewaardeerd wordt. Ik ken althans gemeenteambtenaren en gemeentelijke 
mandatarissen die de agenda gebruiken. 
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De evaluatie blijkt vrij goed te lopen. We hadden in het eerste kwartaal nog altijd 21 170 abonnees in de 
bussen en 1 356 deelnemers aan wedstrijden. Dat wil toch zeggen dat 6,5% van de lezers deelnemen 
aan een wedstrijd. Er waren 150 nieuwe abonnees. Er worden ook regelmatig brochures gevraagd. Er 
waren bijvoorbeeld 118 aanvragen naar de brochure over landbouw. Er zijn slechts 81 exemplaren 
teruggekomen. Dat kan ook te wijten zijn aan de dienstverlening van De Post, maar ik neem aan dat die 
excellent is. Dus 81 komen er maar terug. Ik ben er jaloers van dat men zo goed het adressenbestand 
kan bijhouden. Ik kan dat niet. Mijn eigen adressenbestand kan ik zo goed niet bijhouden. 
We hebben in het tweede trimester ook een evaluatie gehad. We hadden 21 224 abonnees, 
1 130 deelnemers aan wedstrijden en 200 aanvragen van een brochure die ik toevallig ook ken, met 
name de Pierlepeinbrochure over het landbouweducatief netwerk. 
In het derde kwartaal was er weer een stijging van het aantal abonnees tot 21 238. Er waren slechts 
860 deelnemers aan de wedstrijden, maar de vakantieperiode zat erin. 
Dus ik denk dat het niet slecht is. 

Wat betreft het jaarverslag 2008. 
We zijn aan het discussiëren over het budget 2010 en u weet wat ik over LouisLouise denk, dit van in het 
begin. 
We hebben dat één keer gedaan. Men heeft mij nu proberen overtuigen om dat nog een keer te doen 
door te zeggen: zoveel keren is het logo van de provincie verschenen bij de aftiteling en in de loop van de 
uitzending. Als men dat commercieel berekent aan de kostprijs per halve seconde, hebt u winst gemaakt. 
Ik zeg: dat is bullshit. We gaan daar niet meer aan meedoen, als het van mij afhangt. Misschien voor een 
opvolger of zo. We hebben dat eens geprobeerd en ik geef eerlijk toe, ruiterlijk toe dat het niet ons beste 
initiatief is geweest. 
Maar goed, het is nu eenmaal zo. Men is het ons opnieuw komen vragen. We hebben het niet gedaan. 
Onze domeinen zijn een beetje in beeld gekomen, maar niet teveel. En ze hebben zelfs uit eerlijke 
schaamte, nadat we gereclameerd hadden, eens een volleybalwedstrijd laten spelen met truitjes met de 
'provincie Oost-Vlaanderen' op. De ploeg van Oost-Vlaanderen. Ze zijn er wel gevoelig voor als men 
kritiek geeft. 

Dus Informeel draait goed en is helemaal niet het huisblad van de deputatie. 
Er komen nu eenmaal gedeputeerden in. We zijn nu eenmaal het uitvoerende college. Dat is dezelfde 
discussie als tussen gemeenteraadsleden en schepenen, als tussen parlementsleden, ministers en 
staatssecretarissen. Dat is nu eenmaal zo. 

De persconferenties. 
Dat er nu geen volk zit op de perstribune is toch niet te wijten aan de persconferentie van gisteren. Neem 
het mij niet kwalijk, Collega. 
Gisteren was de tekst die naar voor is gebracht voor iedereen beschikbaar. Het scheelde drie uren, 
waardoor ze gemakkelijker waren om hun eindredactie te doen. 
Maar vandaag heeft het toch niets meer te zien met de persconferentie van gisteren. Misschien zijn we 
hier veel te uitvoerig en zeggen ze: we gaan hier geen vijf uren zitten. Dat zou het wel eens kunnen zijn. 
Dat is een mogelijkheid. Ik weet dat niet. U moet daar eens zelf over nadenken. 
Maar ik zeg niet aan de pers dat ze niet mogen komen. Integendeel, hoe meer er hier zijn, hoe liever. Ze 
kunnen koffie krijgen, ze kunnen water krijgen. Alle accommodatie die ze vragen, krijgen ze. 

Voor onze inkomsten – interne en externe communicatie – verrekenen we intern ook een aantal uitgaven. 
Het moet eens gedaan zijn dat de ene dienst alles bij de andere gaat halen en dat het op het budget van 
die ene dienst staat. We moeten dat wat verrekenen. 
Het is ook de bedoeling dat we een soort provinciewinkel zouden openen, waar gadgets van de provincie 
door iedereen kunnen aangekocht worden. Dat is een beetje naar het voorbeeld van West-Vlaanderen. 

Wat betreft de 200 000 EUR voor signalisatie. 
Het is natuurlijk meer. Het is niet zomaar signalisatie. Terzelfder tijd worden er een heleboel borden 
vervangen die we anders ook zouden moeten vervangen. 
Alles wordt dus op punt gesteld en dat kost inderdaad 200 000 EUR. 

Dan is er 6 000 EUR voor onderzoek advies communicatiebeleid. 
Dat is geen immens groot bedrag. U zegt: zo een groot bedrag. Het gaat over 6 000 EUR. Dat is 
240 000 BEF. Is dat veel, is dat weinig? Er worden veel grotere onderzoeken gedaan. Dat budget is 
voorzien voor het geval het nodig is dat we een tussentijds onderzoek moeten doen. Dat wordt daarom 
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niet automatisch uitgegeven. En we hebben tot nu al geluk gehad, want veel communicatieonderzoek 
hebben we kunnen laten doen door studenten die in hun manama – master na master – zaten. 

Er was ook een algemene tussenkomst in verband met het archief. 

Hier wordt gezegd wat vroeger al gezegd is. Ik blijf erbij dat die kelder geen archief is, maar een 
tussenopslagruimte. Daar wordt ze ook voor gebruikt en u weet dat. Dat is geen archiefruimte. Als er 
materiaal toekomt, gaan we dat niet direct op de derde verdieping stockeren, maar stockeren we dat in 
de kelder tot het klaar is voor verwerking. Zo simpel is dat. 
Ik blijf erbij dat de zogenaamde vochtinsijpeling zeer relatief is en aanleiding heeft gegeven tot 
kristalvorming. 

Wat betreft het personeel hebben we daar voldoende mensen om het werk te doen. Ik heb dat al gezegd. 
Het is een beetje goedkoop en ik weet niet of het politiek wel altijd productief is om te pleiten voor meer 
personeel. Ik denk dat u zich daarin vergist, Collega. De brede publieke opinie vraagt niet dat we continu 
meer personeel zouden vragen. De publieke opinie vraagt dat we ons werk goed doen en dat we daar 
voldoende personeel voor inzetten. Uw partij is bij degenen die zeggen dat er veel te veel ambtenaren 
zijn en dat er veel te veel administratie is. Maar u krijgt maar veel administratie als u veel ambtenaren 
hebt. 
Er was vroeger iets meer personeel, maar men werkte daar ook aan de publicatie van 'De Fonteinen van 
de Oranjeberg'. Dus volgens mij komt men daar toe met het personeel dat men heeft en zoals op de 
formatie ook voorzien is om onze wettelijke opdrachten uit te voeren. 

Onze infrastructuur is goed tot zeer goed. Dat is een gebouw dat we daarvoor gekocht hebben. We 
hebben daar al veel in geïnvesteerd. Er is geen probleem van personeel om de dagelijkse werking van 
een administratief archief op te volgen. De visie rond ons archief – selecteren, schonen, bewaren in de 
beste omstandigheden, inventariseren, raadpleegbaar maken zodat onze administratie vlot over haar 
eigen dossiers kan beschikken, ook al zijn ze wat ouder - kunnen ze perfect doen. 

Daarnaast is er gelegenheid voor bezoekers van buitenaf om te komen. Die worden behoorlijk 
opgevangen, maar er zijn er weinig die komen. Ik heb u de vorige keer de cijfers gegeven. 
Men is daar trouwens zeer wijs mee. De dag dat het archief open is, komt er een medewerker van de 
Griffie, waarvan het werk zodanig geregeld is dat ze niet veel werk voor de Griffie heeft en ze wat werk 
kan meebrengen dat ze daar ook kan uitoefenen. Onze mensen doen ook hun best om het allemaal een 
beetje behoorlijk te laten verlopen. Dus ik blijf dat zeggen en herhalen. 

U weet dat de archiefwet gestemd is. De uitvoeringsbesluiten zijn in ontwerp. Dat zal de provincies 
verplichten om het archief ouder dan 30 jaar over te dragen. Daardoor zal er ruimte vrijkomen. Er is wel 
nog een bevoegdheidsdiscussie op komst tussen het Vlaamse archiefdecreet en de archiefwet, maar er 
zijn mechanismen om die bevoegdheidsconflicten op te lossen. Ik hoop dat ze het oplossen. 

Wat West-Vlaanderen betreft. 
U mag geen appels met peren vergelijken. U kunt dat doen als u lateraal denken toepast. De Italiaanse 
professor De Bono heeft daar enorm veel over gepubliceerd. Het is zeer interessant om creatief te 
denken, lateraal te denken. Maar dan moet u van uw appels en uw peren eerst moezen maken. Drie 
appelmoezen en drie perenmoezen geven zes moezen. Maar dan hebt u geen appels en peren meer, 
maar moezen. Dat is lateraal denken. 
Hetzelfde hier. 
In West-Vlaanderen is men bezig – onder meer ook daar – met de voorbereiding van de herdenking van 
'14-'18. Ze zitten met de archieven van '14-'18 van al die verwoeste gemeenten, met al die oude plannen, 
enz. Dat is een ander archief. Trouwens, er is verschil tussen de provincies. Indien er geen verschil zou 
zijn, zouden er ook geen vijf provincies in Vlaanderen moeten zijn. 
Ik denk dat ik mijn best gedaan heb om u te antwoorden. 

De openbare orde en veiligheid: de Provinciale Brandweerschool. 
Het bedrag dat in ons budget staat is 53 912 EUR. Dat is historisch gegroeid sinds 1986 en het is vooral 
de indexering die de toelage heeft doen groeien, vandaar dat we onze inkomsten ook indexeren. 
Inmiddels is de toelage gelijkgesteld aan deze van de OPAC. Daar wordt de toelage berekend per 
inwoner, heel precies zelfs: 0,0247983 EUR in 2004 of het equivalent van 10 BEF geïndexeerd. 
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Hoe is de huidige stand van financiering door de FOD? 
Ik kan alleen verwijzen naar het jaarverslag. Het is een publiek document. Dat wordt ingediend bij de 
uitbetaling van de werkingstoelage. Ze moeten dat doen. Dus daardoor kennen we het. Het document ligt 
ter inzage van alle raadsleden. Het is aanbevelenswaardige lectuur omdat het aantoont dat onze 
Oost-Vlaamse Brandweerschool lange tijd de enige was die over een volwaardig praktijkcentrum 
beschikte en een uitgebreide opleidingskalender heeft, waaronder opleidingen voor bedrijven. Ze telt 
jaarlijks 3 000 cursisten en ze heeft reeds meer dan 36 000 opleidingen aan cursisten verstrekt. 

De stand van zaken van het masterplan. 
De werken zijn voltooid. Daarmee staat onze Provinciale Brandweerschool opnieuw qua diversiteit aan 
oefenmogelijkheden aan de top in België. 

Wat de terugbetaling van het overbruggingskrediet betreft, dacht ik dat het 3 300 000 EUR was. U sprak 
van 3 800 000 EUR daarjuist. We kunnen beiden iets mislezen hebben, maar het is 3 300 000 EUR. 
De overeenkomst tussen provincie en brandweerschool voorziet in het omzetten van het niet 
terugbetaalde gedeelte van het overbruggingskrediet in een geconsolideerde lening. Dus wat ze tot nu 
toe niet terugbetaald hebben, zetten we om in een lening. 
Wat is het voordeel voor de brandweerschool? 
Dat het ongeveer 1% kan verschillen, want de intresten die wij moeten betalen aan de kredietinstellingen 
zijn lager dan wanneer de brandweerschool zelf zou moeten gaan lenen. 
Het geconsolideerde bedrag van die lening zal vermoedelijk 2 800 000 EUR bedragen. De operatie is nog 
niet rond omdat we wachten op de nieuwe rentevoeten. We hebben een lopende provinciale 
offerteaanvraag voor leningen in de komende jaren en we gaan dat daaraan koppelen. 
Dat overbruggingskrediet was een belangrijke geste van de provincie. De geconsolideerde lening is 
eigenlijk ook een onrechtstreekse subsidiëring, want men spaart daar ongeveer 1% intresten mee uit en 
op een bedrag van 2 800 000 EUR kunt u rekenen en tellen wat dat betekent. 

Mijnheer de Voorzitter, ik ben één ding vergeten. 
Toen we het daarnet over landbouw hadden, waren er enkele gedetailleerde vragen van collega Veys 
over sommige posten in het budget. 

Hij sprak over 7 500 EUR die een keer niet verschenen zijn en een keer wel. Die twee keer 7 500 EUR 
heeft enerzijds betrekking op de betoelaging van Agriflanders, als ik mij niet vergis, en anderzijds op de 
Floraliën. 
Aan de Koninklijke Maatschappij voor Land- en Plantkunde: 10 000 EUR. Omdat het volgend jaar 
Floraliën is. Dit dient voor de conservering van de planten. De tijd is voorbij dat de bloemisten zelf al hun 
grote azalea's behielden. De koninklijke maatschappij zorgt daar nu voor en wij betoelagen dat. Het is 
dus specifiek aan een actie gekoppeld. 

Kostprijs ruilverkaveling. 
Dat is afhankelijk van de dossiers die op ons afkomen. Dat is een verplichte financiering. Het ene jaar is 
dat veel, het andere jaar weinig. Nu is het gelukkig weinig. 

Deelname aan beurzen. 
Dat heb ik daarjuist gezegd: volgens mij was het Agriflanders in 2008, niet in 2009, en in 2010 is er 
Floraliën. 

Diverse proefprojecten. 
Dat is afhankelijk van wat er op ons afkomt of wat we verwachten wat op ons afkomt. Daarvoor voorzien 
we 75 000 EUR of 65 000 EUR, naargelang het geval. 

En wat ILVO betreft was het vorig jaar ook 2 500 EUR. Ik weet niet waarom u plots met die andere 
bedragen afkomt. Volgens mij was het telkens 2 500 EUR, zowel in 2008, 2009 als nu in 2010. Het is 
zelfs specifiek gekoppeld aan een eigen azaleacollectie die ze daar hebben, want in de totaliteit van de 
middelen van ILVO is dat bijzonder weinig. 
Daarmee heb ik getracht ook daar een antwoord op te geven. 
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Mijnheer de Voorzitter, Collega's, ik denk dat mijn winkel uitgeput is, om het zo wat oneerbiedig te 
zeggen. Ik heb mijn best gedaan om zo volledig mogelijk, maar toch beknopt te zijn teneinde u toe te 
laten tijdig de zitting af te sluiten, tenzij u nog wilt starten met de tweede gedeputeerde. Maar daar bent u 
meester in, Mijnheer de Voorzitter. 
Dank u. 

De heer voorzitter 

We gaan dat niet doen, Mijnheer de Eerste Gedeputeerde. 
U hebt in elk geval volledig geantwoord en toch vrij beknopt. Het ging over 26 punten en dat kan men niet 
afhaspelen. 
Ik zal het bureau consulteren, maar jullie moeten ook eens meedenken. We hebben nog veel 
tussenkomsten en er zitten twee donderdagen tussen. Maar dat is iets anders. 
Mijnheer Veys, ik geef u nog kort het woord. 

De heer Veys 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's, 
Bij landbouw verwijst de gedeputeerde onder meer naar EROV. 
Ook vanuit onze fractie juichen wij de werking van EROV toe, maar het gaat natuurlijk over 
landbouwproducten. De producten die EROV aanbiedt zijn verwerkte producten. Ik denk toch dat er hier 
nog een beetje een lacune is. 

Wat betreft de koffie. 
U zegt dat onze koffie het Max Havelaarlabel heeft, maar de koffie die er de voorbije drie jaar gedronken 
werd – en het contract loopt dit jaar af – haalde u bij de firma Beyers, een Antwerpse firma. Ze hebben 
wel een magazijn in Oost-Vlaanderen, maar Oost-Vlaanderen kent tal van Oost-Vlaamse koffiebranders. 
Er zijn er een dertigtal. Ik heb zelfs een keer de moeite gedaan om eens rond te bellen. De provincie 
Oost-Vlaanderen vraagt ongeveer 3 800 kilogram koffie op jaarbasis. Ze zeggen dat zij op basis van dat 
volume wel aan het label kunnen voldoen. 
Niet iedereen heeft het Max Havelaarlabel. Ook daar is er discussie over, want er is geen 
kwaliteitsgarantie bij Max Havelaar. Maar er is toch ook het Efficolabel. Misschien moet u daar toch nog 
een keer werk van maken. 

Wat de cijfers betreft wil ik u bedanken dat u een poging gedaan heeft. Ik gok daar een beetje op, 
enerzijds op uw welwillendheid en anderzijds op uw goed geheugen. 

Agriflanders stond wel in het budget op naam ingeschreven in 2009 en hier staat het niet in. Vandaar een 
beetje de verwarring, maar dat is een detailkwestie. 

In verband met het notuleringspakket. Ik ben blij met uw engagement. Het komt er en wellicht zullen we 
mits een elektronische identiteitskaart toch toegang kunnen hebben tot die notulen. Maar ik zeg gewoon 
dat het beloofd is voor 2007, dan voor 2008, 2009, 2010 en nu zegt u 'misschien in 2011'. 

Wat de Europese Dienstenrichtlijn betreft. U zegt dat er geen elementen zijn. Dus sowieso is het uniek 
loket zonder voorwerp. Of wordt het eventueel nog overwogen? 

In verband met de ecoscore zegt u: u moet niet verwijzen naar de Vlaamse overheid want tot voor kort 
hadden die niets. Ik heb toch een beetje mijn huiswerk gemaakt. Er is een omzendbrief van 
23 december 2008 waarin de ecoscore van minimaal 63 wordt opgelegd. 
Mijn pleidooi ging er vooral over dat wij toch niet minder streng moeten zijn dan wat betreft de auto's van 
de ministers. 

Wat het archief betreft. 
Ik ga mij toch nog een beetje verdiepen in het archief van West-Vlaanderen. Uiteindelijk gaat het daar 
over 13 betaalde medewerkers en nog eens 10 vrijwilligers. Misschien dat de Eerste Wereldoorlog daarin 
een rol speelt, maar ik denk toch dat er nog wat werk voor de boeg is. 
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Op het vlak van communicatie, wat de persconferentie betreft, zegt de pers zelf dat zij niet twee keren 
naar hetzelfde komen. Dus zij gaan niet 's morgens naar uw persconferentie komen en 's namiddags 
naar de raad. Dus zij komen enkel naar uw persconferentie. 
En ze gaan ook niet twee keren over iets schrijven, dus ze gaan ook maar één keer schrijven over het 
budget 2010 en dat was vandaag. 
Dank u. 

EINDE VAN DE ZITTING 


